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Po śmierci Jolanty Brzeskiej w Warszawie odbywały się demonstracje  
osób domagających się wyjaśnienia sprawy

W Bobrowcu mają zniknąć słupy, na których zamontowane są latarnie

Źr
ód

ło
: B

y 
M

eo
 H

av
 - 

Pr
ac

a 
w

ła
sn

a,
 c

c 
By

-s
a 

3.
0

\\\ WARSZAWA

Policja szuka osób, które 
zauważyły ciało Jolanty 
Brzeskiej w Lesie Kabackim 
w marcu 2011 roku. do tej 
pory nie jest znana tożsamość 
świadków. Prokuratura  
w Gdańsku wznowiła śledztwo 
w 2016 r.

Ciemność widzę…

\\\ PIASECZNO

Brak skoordynowania działań pomiędzy gminą a prowadzącą 
remont PGe prawdopodobnie może zaowocować czasowym 
brakiem oświetlenia ul. Mazowieckiej w Bobrowcu.  dokończenie na str. 3

dokończenie na str. 3
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AKTuALNOŚCI

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

ruszyło głosowanie na 
projekty w ramach Budżetu 
obywatelskiego na przyszły 
rok. Mieszkańcy mają czas  
do 16 września.   

s pośród 47 zgłoszonych w tej edycji, 
pozytywną weryfikację formalno-

-merytoryczną przeszło tylko 15 na 
łączną kwotę 619 tys. zł. To na nie swój 
głos mogą oddać teraz mieszkańcy. 
szanse na realizację mają zadania, które 
uzyskają przynajmniej 30 głosów po-
parcia. najdroższym projektem inwe-
stycyjnym jest modernizacja parkingu 
przy ul. wilanowskiej 2a w Konstanci-
nie-Jeziornie, szacowana na 97 tys. zł. 
oprócz tego mieszkańcy mogą oddać 
swój głos na zakup urządzeń hydrau-
licznych dla osP Bielawa, modernizację 
dwóch placów zabaw i remont domu 
Ludowego w czernidłach. na liście pro-
jektów tzw. pozostałych znalazły się za-
jęcia z zakresu profilaktyki zdrowotnej, 
artystyczne i gimnastyczne.

– Teraz to państwo zadecydujecie, 
które projekty zostaną zrealizowane. 

Zachęcam do głosowania, bo w ten spo-
sób możemy wpływać na kształt prze-
strzeni, w której żyjemy – zwraca się 
do mieszkańców burmistrz Kazimierz 
Jańczuk. Każdy z mieszkańców, który 
ukończył 16 lat, ma prawo do oddania 
dwóch głosów: jednego na listę 5 pro-
jektów inwestycyjnych i jednego na listę 
10 zadań z zakresu rekreacji, sportu, 
edukacji i zdrowia. 

Głosować można w Internecie 
na stronie www.konstancin.budzet-
-obywatelski.org. Można też oddać 
głos stacjonarnie, wypełniając kartę do 
głosowania w jednym z wyznaczonych 
punktów, lub korespondencyjnie, wy-
syłając kartę do Urzędu Gminy. Termin 
głosowania upływa 16 września o pół-
nocy. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

\\\ PIASECZNO

otwarcie punktu obsługi 
pasażerów ZTM na 
piaseczyńskim dworcu to 
duże ułatwienie dla osób 
korzystających z komunikacji 
publicznej.    

o d poniedziałku w jednym z po-
mieszczeń dworca PKP w Piasecz-

nie mieści się punkt obsługi pasażera 
ZTM. Mieszkańcy korzystający z ko-
munikacji publicznej mogą tu załatwić 
wszystkie sprawy związane z zakupem, 
reklamacją oraz kodowaniem biletów. 
Mogą tu również zakodować tańsze bi-

lety długookresowe na Piaseczyńskiej 
Karcie Mieszkańca. 

na szczęście władze miasta błyska-
wicznie zareagowały na absurdalne z 
punktu widzenia pasażerów korzysta-
jących z komunikacji godziny otwar-
cia punktu, który miał działać w dni 
powszednie w godzinach 7.00-15.00. 
Już w poniedziałek udało się ustalić 
z ZTM nowy grafik. w poniedziałki, 
środy i piątki punkt jest dostępny dla 
pasażerów w godzinach 7.00-15.00, a 
we wtorek i czwartek 10.30-18.30. nie-
stety informacja o godzinach otwarcia 
znajduje się na razie tylko na drzwiach 
biura, szczelnie ukrytych za kratą poza 
godzinami pracy. we wtorek rano nie 
można też było zakodować karty ZTM z 
powodu awarii urządzenia do kodowa-
nia. Miejmy jednak nadzieję, że to tylko 
trudności przejściowe.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

\\\ PIASECZNO

Lokalna linia autobusowa 
P1 zmieniła trasę przejazdu 
tak, by mogli z niej korzystać 
uczniowie okolicznych szkół.  

n ową trasą autobusy P1 jeżdżą już 
od poniedziałku. Gmina zdecydo-

wała się na wydłużenie trasy o dodat-
kową pętlę na odcinku od szpitala św. 
anny do ul. sienkiewicza. autobusy od 
ul. szpitalnej pojadą al. Kalin, następnie 
ul. 1 Maja, ul. Księcia Janusza I stare-
go (kiedyś 17 stycznia) i ulicą Gerbera 
wrócą na dawną trasę. decyzją rady 
miejskiej przejazdy liniami lokalnymi 
P są bezpłatne. Zmiana trasy autobusu 
ułatwi mieszkańcom Piaseczna dojazd 
do budynków szkoły Podstawowej nr 
1 przy al. Kalin i ul. Świętojańskiej czy 
Zespołu szkół nr 1 przy ul. szpitalnej. 
łatwiej dojedziemy też na stadion miej-
ski czy do domu Kultury. w związku z 
wydłużeniem trasy zmienił się rozkład 
jazdy autobusów – z ronda T. Mazo-
wieckiego ruszają zawsze 25 minut po 
pełnej godzinie, od 7.25 do 17.25. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Parking, plac zabaw i sprzęt strażacki

Punkt ZTM w końcu w Piasecznie

Autobus 
do szkoły 
i na stadion

Najdroższy projekt konstancińskiego BO 2019 to modernizacja parkingu  
na Grapie

Na Al. Kalin przystanek sąsiaduje bezpośrednio ze szkołą
Początki bywają trudne, ale ważne, że punkt dla mieszkańców już powstał

K O N d O L E N C J E

\\\ CIECISZEW POŻEGNAŁ PSZCZELARZA 
29 sierpnia zmarł nagle Zbigniew durajczyk, sołtys cieciszewa, który najmocniej 
zapadł w pamięć jako wielki miłośnik pszczół. dwukrotnie, w latach 2016 i 2017, 
zdobywał tytuł Pszczelarza roku. w jego  Tęczowej Pasiece można było nie tylko 
kupić miód i produkty z wosku pszczelego, ale także zdobyć wiedzę o życiu tych 
pożytecznych owadów, którą Zibi – jak nazywali go przyjaciele – zawsze chętnie 
się dzielił. durajczyk został pochowany 4 września na cmentarzu parafialnym  
w słomczynie.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
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\\\ WARSZAWA

Policja szuka osób, które 
zauważyły ciało Jolanty 
Brzeskiej w Lesie Kabackim 
w marcu 2011 roku. do tej 
pory nie jest znana tożsamość 
świadków. Prokuratura  
w Gdańsku wznowiła śledztwo 
w 2016 r.

P olicjanci z cBŚP szukają świadków, 
którzy spacerowali wówczas po Le-

sie Kabackim i widzieli ciało kobiety.
– Śledztwo dotyczy śmierci kobiety, 

której zwłoki znaleziono w Lesie Ka-
backim. do zdarzenia doszło 1 marca  
2011 r., a ciało odnaleziono w „alei 
Brzóz” w Lesie Kabackim – informuje 
komisarz Iwona Jurkiewicz, rzeczniczka 
cBŚP.

ofiarą była Jolanta Brzeska, za-
mordowana w 2011 roku w niewyjaś-
nionych okolicznościach. Prokuratura 
okręgowa w warszawie informowała 
wówczas, że przyczyną śmierci kobie-
ty było podpalenie naftą, skutkujące 
wstrząsem termicznym i rozległymi 
oparzeniami ciała oraz podtruciem 
tlenkiem węgla.

Jolanta Brzeska była działaczką 
warszawskiego stowarzyszenia Loka-
torów, jej ciało znaleziono w Parku Kul-
tury w Powsinie. w 2013 r. Prokuratura 
umorzyła śledztwo z powodu niewy-
krycia sprawców. Biegli nie wykluczyli 
samobójstwa, ale uznali, że jest mało 
prawdopodobne.

Prokurator generalny Zbigniew Zio-
bro polecił jednak w 2016 r. wznowić 
śledztwo, które trafiło do Prokuratury 
regionalnej w Gdańsku. nad sprawą 

pracują m.in. policjanci cBŚP z warsza-
wy, Gdańska oraz komendy stołecznej. 
do tej pory przesłuchano 150 świad-
ków, uzyskano opinie biegłych z psy-
chologii, informatyki i teleinformatyki, 
badań fizykochemicznych, daktylosko-
pijnych, dna, mechanoskopijnych oraz 
z badań zapisów wizualnych, również z 
monitoringu.

Jolancie Brzeskiej groziła eksmisja 
po tym, jak nowy właściciel przejął 
komunalną kamienicę przy nabielaka 
9, gdzie mieszkała. Była mu winna kil-
kadziesiąt tysięcy złotych. w grudniu 
ubiegłego roku została uchylona de-
cyzja w sprawie reprywatyzacji tej ka-
mienicy, wydana w 2006 r. przez byłego 
sekretarza m.st. warszawy Mirosława 
Kochalskiego.

Joanna Grela

CBŚP szuka świadków

\\\ JAZGARZEW

wykonawca przebudowy 
drogi w Jazgarzewie, przy 
okazji wprowadzenia czasowej 
organizacji ruchu, zakazał 
wyjazdu od strony łbisk. Żeby 
wyjechać m.in. ze szkoły, trzeba 
się cofnąć 6 km.   

d roga wojewódzka nr 722 na odcin-
ku od Jazgarzewa do Gołkowa na 

przebudowę czekała wiele lat. Powsta-
nie chodnik na całej długości, ścieżka 
rowerowa, przebudowany został już 
most na Jeziorce, a na skrzyżowaniu w 
Jazgarzewie powstaje rondo. 

Budowa ronda na tak małej prze-
strzeni i na drodze, która nie została wy-
łączona z ruchu, zazwyczaj powoduje 
utrudnienia. Tak stało się też na drodze 
722. na trasie Zalesie Górne – Praż-
mów został wyłączony jeden pas ruchu 
i wprowadzony ruch wahadłowy. To w 
godzinach szczytu powoduje gigantycz-
ne korki, zarówno od strony Zalesia, jak 
i Prażmowa. 

ruch wahadłowy powstał w obrę-
bie skrzyżowania, ale reguluje ruch aut 
tylko na kierunku Zalesie – Prażmów. 

droga z Gołkowa jest częściowo wyłą-
czona z ruchu. Korzystają z niej tylko 
mieszkańcy oraz drogowcy (korzysta-
nie z niej jest zresztą od miesięcy nie-
zwykle utrudnione). Jednak od strony 
łbisk na skrzyżowanie wyjeżdża sporo 
samochodów, które muszą się teraz 
włączyć w środek cyklu ruchu wahad-
łowego.

– Mieszkam w łbiskach, korzy-
stam ze skrzyżowania w Jazgarzewie 
codziennie. rozumiem, że trwa przebu-
dowa i są utrudnienia, cieszę się z ronda, 
ale nie rozumiem, dlaczego muszę cofać 
się aż do Piskórki, żeby pojechać do Goł-
kowa – napisał do nas pan Marcin.

wykonawca, Przedsiębiorstwo Bu-
dowy dróg i Mostów sp. z o.o. (PBdiM), 
na wyjeździe z ulicy szkolnej na Główną, 
ustawił znak zakazu ruchu. nie doty-
czy on wyłącznie pojazdów budowy. 
nie dziwne, bo żeby legalnie ominąć 
ten znak, trzeba się cofnąć prawie 6 km 
do Piskórki i potem pojechać, w zależ-
ności od potrzeb, do łosia lub Zalesia 
Górnego i dopiero stamtąd udać się w 
zamierzonym kierunku. 

– nawet nie ustawili objazdu, bo kto 
by z niego korzystał – mówi pan Marcin. 
– wiecie, to jest proste. Tam jest ciasno, 

kierowca teoretycznie nie wie jakie jest 
światło, jak się zdarzy wypadek to wy-
konawca powie, że był zakaz ruchu. da 
się wyjechać bezpiecznie. Tak samo jak 
mieszkańcy Głównej muszą wyjechać 
z bramy i włączyć się do ruchu. Tylko 
trzeba to zrobić z rozsądkiem. Można 
postawić jakąś informację, że jest ruch 
wahadłowy na drodze, do której się 
włączamy.

w Piskórce faktycznie stoi znak, że 
za 5,8 km jest zakaz ruchu, ale nie ma 
wyznaczonego objazdu. od września 
problem z wyjazdem dotyczy również 
rodziców odwożących dzieci do szko-
ły w Jazgarzewie, w łbiskach jest też 
szkoła specjalna. aby nie złamać zaka-
zu ruchu, wszyscy muszą cofnąć się do 
Piskórki. wyjazd na to skrzyżowanie 
nie jest natomiast skomplikowany. wy-
starczy poczekać, aż samochody z jednej 
strony przejadą i wyjechać na drogę. 
Jeżeli kierowca zrobi to za ostatnim sa-
mochodem, to zdąży zanim zapali się 
zielone światło z którejkolwiek strony. 
Tak właśnie radzą sobie mieszkańcy 
tego odcinka i mieszkańcy zamkniętej 
drogi w Jazgarzewie. wykonawca jed-
nak wolał zakazać wyjazdu. do kiedy?

– w związku z występującymi 
licznymi problemami związanymi z in-
frastrukturą podziemną, jak również 
z zarządcami sieci, PBdiM sp. z o.o. bę-
dzie informować o wszelkich zmianach 
organizacji ruchu w ciągu 7 dni przed 
wprowadzeniem – informuje wykonaw-
ca. – ostatecznym terminem zakończe-
nia budowy jest 25 maja 2019 r.

niestety nie udało nam się uzyskać 
pełnej i oficjalnej odpowiedzi, do kiedy 
będzie obowiązywał zakaz ruchu od 
strony łbisk i ruch wahadłowy. Jed-
nak budowa ronda wydaje się, poza 
ukończonym już mostem, najbardziej 
skomplikowanym elementem tej prze-
budowy, możliwe więc, że sytuacja nie 
zmieni się do maja.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Czy ten zakaz ruchu jest naprawdę potrzebny?

Dezorganizacja ruchu

P Ge prowadzi obecnie roboty 
wzdłuż ul. Mazowieckiej. Zakład 

energetyczny modernizuje linię ener-
getyczną niskiego napięcia na odcinku 
od ul. Żwirowej do Leśnej. 

– Zakres robót obejmuje ułożenie 
linii kablowej niskiego napięcia wzdłuż 
ul. Mazowieckiej oraz demontaż starej 
linii napowietrznej na tym samym od-
cinku. długość budowanej linii wynosi 
ok. 1450 m – informuje rzecznik PGe 
dystrybucja s.a Katarzyna Burda-Mazu-
rek. warta ponad 370 tys. złotych inwe-
stycja niewątpliwie ucieszy okolicznych 
mieszkańców, którzy przy każdej burzy 
czy opadach śniegu mogli spodziewać 
się przerwy w dostawie prądu w związ-
ku z uszkodzeniem linii. 

– Inwestycja pozytywnie wpłynie 
na pewność zasilania dla odbiorców 
na tym terenie, a także na parametry 
dostarczanej energii – zapewnia Burda-
-Mazurek. I wszystko byłoby w porząd-
ku, gdyby nie jeden drobiazg. Likwidacja 
linii napowietrznej oznacza też likwida-
cję istniejących słupów energetycznych, 
a co za tym idzie… umieszczonych na 
nich latarni. 

Gminni urzędnicy zreflektowali się i 
w ubiegłym tygodniu poprosili radnych 

o przeznaczenie 350 tys. złotych na po-
stawienie nowych lamp. sęk w tym, że 
swoje prace PGe planuje skończyć 29 
września. Gminie zostało więc niewiele 
czasu na to, by ogłosić przetarg na to 
zadanie, rozstrzygnąć go i rozpocząć 
działania, zanim wykonawca realizują-
cy zleconą przez PGe modernizację linii 
zakopie kable, wyrówna nawierzchnię 
i opuści ulicę Mazowiecką. wówczas 
bowiem wyłoniona przez gminę fir-
ma będzie musiała ponownie rozko- 
pać pobocze, by dostać się do przewo- 
dów i podłączyć latarnie do zasilania.  
Ta wersja wydarzeń wydaje się dziś 
bardzo prawdopodobna. Jedyną alter-
natywą jest duże opóźnienie trwają-
cych prac, które pozwoli gminie zyskać  
na czasie. 

Jak zapewnia Hanna Magdziarz, kie-
rownik referatu Zarządzania energią w 
Urzędzie Gminy, latarnie nie powinny 
zniknąć.

– Mamy taką umowę z PGe, że w 
takich sytuacjach mają nam zostawiać 
słupy z latarniami i my je później, po 
wymianie, usuwamy – wyjaśnia. – Mam 
nadzieję, że tak się stanie i tym razem. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Ciemność widzę…

\\\ PIASECZNO

\\\ CENDROWICE

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie ze str. 1
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I nwestycja polegająca na zamontowa-
niu w parku wielofunkcyjnej klatki 

do ćwiczeń to jeden z projektów bu-
dżetu obywatelskiego na bieżący rok. 
Jego realizacja będzie w końcu możliwa. 
Przez kilka miesięcy bowiem Gminny 
ośrodek sportu i rekreacji w Kon-
stancinie-Jeziornie czekał na decyzję 

Mazowieckiego wojewódzkiego Kon-
serwatora Zabytków. Gmina otrzymała 
wreszcie zgodę na zlokalizowanie na 
obrzeżach Parku Zdrojowego drążków, 
drabinek i poręczy dla amatorów ćwi-
czeń na świeżym powietrzu. siłownia 

o zróżnicowanym poziomie trudności 
ma powstać jeszcze w tym roku. Urzęd-
nicy zapewniają, że prace rozpoczną 
się zaraz po uzyskaniu pozwolenia na 
budowę.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

AKTuALNOŚCI

\\\ PIASECZNO

Przedszkolaki z „Jedynki” czeka 
niespodzianka. Zaczną rok 
szkolny w wyremontowanym 
budynku.   

n iedawno zakończona moderni-
zacja przedszkola przy ul. Kauna 

objęła zarówno część zewnętrzną bu-
dynku, jak i remont wnętrz. Termomo-
dernizacja budynku pociągnęła za sobą 
konieczność odnowienia elewacji, więc 
już od bramy widać zmiany. od strony 
ogrodu pojawiło się nowe zadaszenie 
tarasu. w budynku zamontowano też 
schodołaz, by przystosować go do po-
trzeb osób niepełnosprawnych. w ra-
mach prac zewnętrznych wykonane zo-
stały opaski drenażowe oraz kanaliza-
cja deszczowa wraz z przepompownią. 
wewnątrz również nastąpiły istotne 
zmiany. Generalny remont objął wszyst-
kie sale dydaktyczne i administracyjne 

oraz toalety. Zmodernizowane zostały 
instalacje elektryczna i sanitarna. częś-
ciowo przebudowano pomieszczenia 
na parterze i pierwszym piętrze, co 
pozwoliło uzyskać dodatkową salę dla 

przedszkolaków. Pomieszczenia piw-
niczne zaś zaadaptowano na szatnie. 
Trwający ponad rok remont kosztował 
gminę blisko 2,1 mln złotych.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Nowy rok, odnowione przedszkole

Przedszkole z długą tradycją, a wygląda jak nowe

\\\ POWIAT

Znamy już listę 
zarejestrowanych komitetów 
wyborczych w powiecie 
piaseczyńskim.   

T ermin rejestracji komitetów wy-
borczych upłynął 27 sierpnia. 

oprócz partii politycznych oraz ich  
koalicji, swoje komitety rejestrowały  
lokalne stowarzyszenia czy konkretni 
kandydaci. Komisarz wyborczy war-
szawa II, któremu podlega powiat pia-
seczyński, zarejestrował następujące 
komitety na terenie gmin powiatu pia-
seczyńskiego:

w gminie Prażmów: Kww aktyw-
nej Koalicji, Kww Macieja Michalskie-
go, Kww nasza Gmina Prażmów oraz 
Kww wspólnie ożywimy Prażmów.

w gminie Tarczyn: Kww Gospo- 
darna Gmina oraz Kww wspólny suk-
ces.

w gminie Lesznowola: Kww no-
wa Lesznowola, Kww Marii Jolanty 
Batyckiej-wąsik. 

w gminie Góra Kalwaria: Kww 
nowa Kalwaria, Kww Przyszłość w 
naszych rękach, Kww razem dla Góry.

w gminie Konstancin-Jeziorna: 
Kww Konstancin Jutra, Kww Jerzego 
wojdaka – rodziny Konstancińskie, 
Kww Tomasza nowickiego – Z Inicja-
tywą.

w gminie Piaseczno: Kww nasz 
sport i Kultura – wspólne razem, Kww 
Józefa Zalewskiego, Kww nasza Gmina, 
nasz Powiat.

Kolejnym etapem jest rejestracja 
kandydatów. Partie, koalicje i lokalne 
stowarzyszenia mają czas do 17 wrześ-
nia na zgłoszenie osób ubiegających się 
o miejsca w radach gmin, powiatów i 
sejmików wojewódzkich. w przypadku 
kandydatów na burmistrzów, wójtów i 
prezydentów termin upływa 26 wrześ-
nia.                                                               Red.

Zarejestrowani

Na Pałac Ślubów w Willi Kamilin jeszcze trochę poczekamy

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

dożynki w Bielawie stały się 
okazją do rozpoczęcia kampanii 
wyborczej kandydatów  
na burmistrza gminy.

G ospodarzami obchodzonego w 
niedzielę 2 września Święta Plo-

nów Gminy Konstancin-Jeziorna byli 
burmistrz Kazimierz Jańczuk oraz soł-
tys Bielawy Iwona siudzińska. niewta-
jemniczeni mogli nie zauważyć pew-
nego zgrzytu, ale o nagłośnienie tego 
faktu zadbał przewodniczący lokalnych 
struktur Pis sergiusz Muszyński, który 
na swoim profilu na Facebooku opisał 
„nieprawdopodobny skandal, przez 
który burmistrz przynosi wstyd naszej 
gminie”. 

– Premier Mateusz Morawiecki wy-
stosował list z życzeniami dla rolników 
oraz uczestników naszych gminnych 

dożynek. osobą wyznaczoną do odczy-
tania listu był przedstawiciel premiera, 
sławomir stoczyński – kandydat na 
burmistrza Konstancina-Jeziorny. nie-
stety, decyzją burmistrza Kazimierza 
Jańczuka nie został on dopuszczony 
do odczytania listu – pisze Muszyński. 
I zapewnia, że zwrócił się z odpowied-
nim wyprzedzeniem do burmistrza w 
sprawie tego wystąpienia i nie otrzymał 
odpowiedzi.

Kazimierz Jańczuk z kolei zapewnia, 
że dwukrotnie zwrócił się do Kancelarii 
Premiera, deklarując gotowość odczy-
tania listu osobiście. odpowiedzi nie 
otrzymał.

– Podczas uroczystości zapropono-
wałem, że wszystkie organy państwowe 
i samorządowe oraz inne, które chcia-
łyby skierować swój list do rolników, 
mogą to zrobić za pośrednictwem 
prowadzącej imprezę pani aleksandry 
Kostki. I na przykład list od Marszałka 

województwa adama struzika został 
odczytany – zwraca uwagę Jańczuk. 
sławomir stoczyński zaś podkreśla, że 
nie mógł przekazać listu do odczytania 
innej osobie.

– wypełniałem życzenie premiera 
mojego państwa, który oczekiwał, że 
list odczytam właśnie ja. niestety buta i 
arogancja burmistrza Jańczuka nie po-
zwoliły na dopuszczenie mnie do głosu 
i przekazanie rolnikom pięknego, ser-
decznego tekstu, życzeń i pozdrowień 
od szefa polskiego rządu – nie ukrywa 
oburzenia zachowaniem swojego kontr-
kandydata w wyborach.

– dopóki ja jestem burmistrzem, 
dożynki nie były i nie będą upolitycz-
nione – podkreśla w rozmowie z nami 
Kazimierz Jańczuk.

Jedno jest pewne – kampania wy-
borcza w Konstancinie-Jeziornie zapo-
wiada się raczej burzliwie.

Joanna Ferlian

Kampania nabiera rumieńców

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

od połowy września śluby 
cywilne będą udzielane w 
sali Posiedzeń rady Miejskiej 
nowego ratusza.

c eremonie dotąd odbywały się w 
sali Ślubów przy ul. Świetlicowej 

1. od 15 września mają być organizo-
wane w przestronnej, nowoczesnej i 
zdecydowanie bardziej eleganckiej sali 
w ratuszu przy ul. Piaseczyńskiej 77. 

 – Tu warunki są zdecydowanie 
bardziej godne – wyjaśnia burmistrz 
Kazimierz Jańczuk. Informacja ta jednak 
nieco nas zaskoczyła, ponieważ kon-
stanciński Pałac Ślubów zaplanowany 

był w przebudowywanej właśnie willi 
Kamilin, zlokalizowanej nieopodal Par-
ku Zdrojowego. Zgodnie z umową inwe-
stycja powinna się zakończyć w połowie 
października, ale patrząc na zaawan-
sowanie prac, wydaje się to wątpliwe. 
Zapytaliśmy więc burmistrza Jańczuka 
o ostateczną lokalizację sali Ślubów.

– nic się nie zmieniło, Pałac Ślubów 
powstanie w willi Kamilin – zapewnia 
burmistrz. – a zanim to nastąpi, cere-
monie będą organizowane w ratuszu.

Jest to zatem rozwiązanie tymcza-
sowe. na ile czasu, burmistrz nie chciał 
wyrokować.

– Prawdopodobnie termin oddania 
inwestycji nieco się przesunie, ale na 
razie nie chcę określać o ile – mówi Jań-
czuk. wygląda na to, że jesienne młode 
pary będą sobie nakładać obrączki w 
konstancińskim urzędzie.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian 

Śluby tymczasowo
w ratuszu

W sąsiednim Piasecznie street workout również zlokalizowany jest obok  
miejskiego parku

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Konserwator zabytków wyraził 
zgodę na postawienie siłowni 
street workout w Parku 
Zdrojowym.

Poćwiczą 
w parku
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\\\ PIASECZNO

wakacje się skończyły i miasto 
znowu stanęło w korkach. 
Pierwszy dzień regularnego 
roku szkolnego dla kierowców 
był wyjątkowo trudny.

w sumie można rzec, że niespo-
dzianki nie było. wszyscy, któ-

rzy rano ruszają do pracy samochodem, 
niezależnie od obieranego kierunku, 
przywykli już do korków. Zmienia się 
ewentualnie ich rozmiar oraz pora wy-
stępowania. oczywiście uwaga wielu 
osób skupia się na oddanym do użytku 
niedawno skrzyżowaniu obwodnicy z 
ulicą chyliczkowską oraz nowej orga-
nizacji ruchu na tej ostatniej. niestety, 
po wakacjach na chyliczkowskiej w 
stronę warszawy już pojawił się tłok. 
Korki zaczynały się dużo wcześniej – za-
równo ten na dK79 od strony Góry Kal-

warii, jak i ten na chyliczkowskiej – już  
w ul. Jana Pawła II. Użytkownicy trasy 
z Góry Kalwarii uważają za bezcelo-
we utworzenie pasa do skrętu w lewo  
w ul. chyliczkowską, bo ten świeci pust-
kami.

– Kto przy zdrowych zmysłach bę-
dzie na tym skrzyżowaniu skręcał i stał 
w korku, mijając po drodze 3 skręty do 
Piaseczna? – zastanawia się na naszej 
stronie Iwona Janicka. – Ten pas jest zu-
pełnie nieużywany, nawet liście na nim 
leżą – zauważa. GddKia ma przeprowa-
dzić analizę sytuacji. Jakie opinie będą 
mieli decydenci w połowie września, 
kiedy będzie można ocenić standardo-
we natężenie ruchu na drogach?

Ten fragment Piaseczna to jednak 
nie wszystko. Trzeba pamiętać, że wy-
jazdy z centrum miasta zostały w ogóle 
w ostatnim czasie mocno ograniczone. 
Kierowcy, którzy „uciekali” na obwod-
nicę warszawy i wyjeżdżali w kierunku 

Magdalenki, zostali w tej chwili mocno 
ograniczeni – z ul. wojska Polskiego nie 
ma skrętu w lewo w 721, we wtorek 
został też zamknięty przejazd przez 
ul. Jana Pawła II w kierunku orężnej 
z powodu przebudowy skrzyżowa-
nia z ul. Żytnią. a w poniedziałek 10 
września zostanie zamknięty wylot z 
ul. Powstańców warszawy (ale podob-
no mają wcześniej otworzyć ten z ul. 
wojska Polskiego). alternatywne drogi 
– to jedyny wybór kierowców. Podobną 
sytuację mają ci, którzy musza ominąć 
wyłączony z ruchu odcinek drogi przez 
Jazgarzew i wybierają trasę przez Ża-
bieniec. do tego dochodzi permanentny 
korek na ul. Puławskiej, który zaczyna 
się od skrzyżowania w Piasecznie i trwa 
nieprzerwanie, nawet wcześnie rano 
aż do Pyr, gdzie ruch robi się znacznie 
płynniejszy. a sieć drogowa to system 
naczyń połączonych.

we wtorek rano można było od-
nieść wrażenie, że wszyscy, przewi-
dując problemy na drodze, wyruszyli 
wcześniej. Ulica wojska Polskiego w 
kierunku warszawy była zakorkowana 
od ul. szkolnej już o 6.30. Z kolei ruch 
na ulicach chyliczkowskiej, Jana Paw- 
ła II i dworcowej o godzinie 9.30 był 
już naprawdę niewielki, co zaskakuje 
zwłaszcza w dniu targowym i biorąc 
pod uwagę objazd do ul. orężnej.

Pytanie brzmi, jak sytuacja będzie 
wyglądać w kolejnych dniach i czy za-
owocuje zmianami w organizacji ruchu, 
choćby poprzez regulację sygnalizacji 
świetlnej? do tematu ruchu drogowego 
w gminie z pewnością będziemy jeszcze 
wracać na naszych łamach.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

AKTuALNOŚCI

Informacja i rejestracja: 
ul. A. Mickiewicza 39, Piaseczno
tel.:  22 735 41 00
www.emc-sa.pl

Zapraszamy na zabiegi z zakresu chirurgii plastycznej i medyczny estetycznej:

• wycięcia znamion, guzków skóry, tłuszczaków, kaszaków
• korekcji plastycznej blizn
• plastyki powiek
• plastyki uszu odstających
• plastyki rozerwanego płatka ucha
•  plastyki płatków uszu  

po kolczykach tunelowych
• plastyki brzucha
• powiększenia piersi
• podniesienia piersi
• zmniejszenia piersi
• wycięcia ginekomastii

Do 30 września 2018 r. przy wykonaniu zabiegów na całą twarz jedna okolica twarzy gratis. 

Zapraszamy na zabiegi z zakresu medycyny estetycznej z wykorzystaniem  
kwasu hialuronowego i/lub botoxu.

Odkryj swoje piękno!
R E K L A M Aa r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y

Obwodnica Piaseczna „stoi” niezależnie od pory. Tak było ok. godziny 10.00  
we wtorek

\\\ PIASECZNO

Gmina zaprasza na konsultacje 
społeczne na temat 
zagospodarowania obszaru  
po wyburzonych budynkach 
przy ul. nadarzyńskiej.   

s potkanie z mieszkańcami ma się od-
być w środę o godzinie 18.00. Tym 

razem ma ono odbiegać nieco od stan-
dardów tego typu spotkań. najpierw 
urzędnicy zapraszają na ul. nadarzyń-
ską, by na miejscu pokazać obecny wy-
gląd terenu i przedstawić krótką histo-
rię tego miejsca. następnie zapraszają 
mieszkańców do sali obrad w Urzędzie 
Gminy na warsztaty i dyskusję doty-
czącą oczekiwań, potrzeb i możliwości 
zagospodarowania tego terenu. 

– chcemy zapytać mieszkańców, 
czego oczekują w tym miejscu – mówi 
wiceburmistrz daniel Putkiewicz. – 
czy rzeczywiście budować tu parking? 
skoro każdy wolny skrawek od razu 
zajmują samochody, wydaje się to rze-
czywiście potrzebne.

Faktycznie, pierwotnie zakładano 
budowę wielopoziomowego parkingu 
w miejsce wyburzonych budynków ko-
munalnych. Jednak plany wybudowania 
tego typu obiektów w innych punktach 
Piaseczna nieco studzą entuzjazm dla 
tego rozwiązania. do tego dochodzi 
kwestia wytycznych konserwatora 
zabytków, który nakazał odtworzenie 
pierzei ulicy w przypadku zabudowy 
tej nieruchomości. Te i inne kwestie za-
pewne pojawią się w toku spotkania.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Co dalej z Nadarzyńską?
Gmina musi wykupić ostatnią nieruchomość z rąk prywatnych, by móc  
wyburzyć pozostające na miejscu ruiny

Większość kobiet nie poświęca im 
uwagi do momentu, gdy zaczynają od-
czuwać negatywne skutki ich osłabienia. 
Jednak dzięki specjalnym ćwiczeniom i 
wytrwałości w ich wykonywaniu można 
szybko odzyskać utraconą sprawność.

Mięśnie dna miednicy są wprawdzie 
niewidoczne na zewnątrz, ale utrzymują 
we właściwym miejscu pęcherz moczo-
wy, macicę i pochwę, a ponadto popra-
wiają odczuwanie satysfakcji seksualnej. 

Często kobiety poświęcają więcej 
uwagi temu obszarowi swojego ciała 
dopiero w czasie ciąży, ponieważ właśnie 
wtedy pojawiają się pierwsze dolegli-
wości – dzięki hormonom mięśnie dna 
miednicy zaczynają się rozluźniać i przy-
gotowywać do porodu. Jednak specja-
liści uważają, że ćwiczenia mięśni dna 
miednicy powinny wykonywać wszyst-
kie kobiety, w tym również te, które nie 
mają dzieci.

– Wiek ani liczba urodzonych dzieci 
nie ma tu znaczenia. Na co dzień ćwiczę 
z kobietami po porodzie, po operacjach 
ginekologicznych, cierpiącymi na nie-
trzymanie moczu czy wypadanie lub ob-
niżenie narządu rodnego, ale także tymi, 

które chcą zadbać o swoją dobrą kon- 
dycję i cieszyć się pełnia życia  – wyjaś-
nia Agnieszka Rogowska, doświadczona 
położna, specjalistka pielęgniarstwa gi-
nekologicznego i terapeutka urogine-
kologii ze Szpitala św. Anny w Piasecznie.

Właściwie wykonywane ćwiczenia 
poprawią ukrwienie tkanek oraz uela-
styczniają mięśnie, pełniąc ważną rolę 
także w rehabilitacji pooperacyjnej oraz 
po porodzie.

– Aby w pełni skorzystać z zajęć mo-
je pacjentki muszą czuć się bezpiecznie 
i komfortowo. Lepsze efekty ćwiczeń 
osiąga się podczas sesji indywidualnych 
lub w bardzo małych grupach – dodaje 
terapeutka.

Zajęcia indywidualne i grupowe (3 os.) 
odbywają się w każda środę w godz. 
18.00-18.45 i 19.00-19.45 w Szpitalu św. 
Anny w Piasecznie. 

Mięśnie dna miednicy odgrywają ważną rolę w życiu  
każdej kobiety i mają istotny wpływ na jej zdrowie. 

Ćwicz i bądź zdrowa

Informacja i rejestracja: 
ul. A. Mickiewicza 39, Piaseczno
tel.:  22 735 41 00
www.emc-sa.pl

Pięknie już było
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\\\ PIASECZNO

Pomysły na wykorzystanie  
tzw. „porzeczek” przy  
ul. chyliczkowskiej są coraz 
śmielsze. swoje koncepcje 
zagospodarowania terenu 
zaprezentowali studenci 
wydziału architektury  
i Urbanistyki.

G mina przejęła 9 hektarów ziemi 
od agencji nieruchomości rolnej 

dokładnie rok temu. Pierwsze wizje 
wykorzystania działki są już gotowe.

– Prace nad koncepcją idą dwutoro-
wo. wydział Inwestycji zlecił ją pracow-
ni architektonicznej, a jednocześnie po 
raz kolejny poprosiliśmy o zaprezen-
towanie swoich pomysłów studentów 
wyższej szkoły ekologii i Zarządzania  
– zaznacza czuwający nad opracowa-
niem koncepcji przewodniczący rady 
Gminy Piotr obłoza, który jednocześnie 
jest Głównym specjalistą ds. admini-
stracji w Gminnym ośrodku sportu i 
rekreacji w Piasecznie. Głównym prze-
znaczeniem działki ma być utworzenie 
centrum sportu. 

\\\   Baseny, lodowisko, drogi
– Zaczęło się od basenu, bo to wiel-

ka potrzeba Piaseczna. doszedł pomysł 
drugiego, odkrytego, a teraz mamy jesz-
cze halę i pełnowymiarowe lodowisko 
– mówi wiceburmistrz daniel Putkie-
wicz. – Powoli zaczyna nam brakować 
miejsca na tej działce, ale sąsiednie są 
puste i bierzemy pod uwagę ich pozy-
skanie dla potrzeb gminy.

na początek władze gminy zaczę-
ły od procedur planistycznych, czyli 
zmiany planu zagospodarowania prze-
strzennego dla tego obszaru. Urzędnicy 
myślą też o skomunikowaniu przyszłe-
go ośrodka sportowo-rozrywkowego, 
zarówno od strony ulicy chyliczkow-
skiej jak i dK79.

– chcielibyśmy też pociągnąć aż tu-
taj Trakt na Perełką, żeby można było 
rowerem czy pieszo dostać się aż od 
centrum edukacyjno-Multimedialnego 
do planowanego centrum sportu – snu-
je wizje Putkiewicz. 

\\\   Na planie okręgu
swoje wizje tego, jak mogłoby wy-

glądać centrum, zaprezentowali adepci 
architektury. na konkurs wpłynęło 16 
prac, które w ubiegłym tygodniu zostały 
ocenione przez komisję konkursową. 
Zwracano uwagę nie tylko na ciekawą 

bryłę, ale też funkcjonalność obiektu 
oraz ekologię i ekonomię zarówno jeśli 
chodzi o budowę jak i późniejsze utrzy-
manie. wprawdzie ostateczną koncep-

cję według wytycznych UG przygotuje 
profesjonalne biuro architektoniczne, 
ale podobnie jak w przypadku starej re-
mizy, gmina traktuje te prace jako źród-

ło inspiracji i pomysłów, które warto 
wykorzystać. Projekt, który najbardziej 
podobał się samorządowcom, jest op-
arty na okręgu.

Kiedy jednak miałoby dojść do re-
alizacji planów, na razie nikt nie chce 
mówić. Ze względu na rozmach tej in-
westycji, konieczność dostosowania 
mpzp oraz infrastruktury drogowej, jest 
to wciąż odległa perspektywa. warto 
pamiętać jednak, że zgodnie z zapisami 
umowy z agencją nieruchomości rol-
nej, która przekazała gminie nierucho-
mość za darmo, samorząd ma 10 lat na 
realizację inwestycji służących kulturze 
fizycznej.

Joanna Ferlian

Centrum Sportu kiełkuje

Autor zwycięskiej pracy, Javier Rosa Corral, otrzyma nagrodę w wysokości 2,5 
tys. złotych

swoje wizje tego, jak 
mogłoby wyglądać 

centrum, zaprezentowali 
adepci architektury

R E K L A M A
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Z miany, jakie zachodzą we współ-
czesnym świecie, wymuszają na 

wielu instytucjach reorganizację pracy. 
dostosowując się do obecnych realiów, 
uczelnie zaczynają umożliwiać studen-
tom podjęcie całkiem nowych ścieżek 
naukowych. opcja studiowania online 
jest ciągle nowością, w Polsce oferuje 
ją niewiele uczelni, na dodatek jedynie 
częściowo można uczyć się z domu, na 
uniwersytet i tak trzeba się pojawić – 
znacznie rzadziej niż w przypadku tra-
dycyjnych studiów, ale jednak. 

na świecie coraz więcej osób za-
interesowanych jest tego typu studio-
waniem – zwolenników znajdziemy 
głównie w Indiach, Indonezji i chinach. 
dla rodziców, którzy wspierają swoje 
dzieci podczas studiowania, zazwyczaj 
finansowo, ten tryb studiów jest bar-
dzo atrakcyjny. według badań widzą oni 
wiele zalet studiowania online. wskazu-
ją, że plusem jest brak konieczności oso-
bistego, realnego udziału w zajęciach, 
tego typu studia są również tańsze i bar-
dziej elastyczne. dodatkowo wspiera 

się w ten sposób rozwój umiejętności 
związanych z korzystaniem z nowych 
technologii i istnieje możliwość zdoby-
cia doświadczenia zawodowego, co nie 
jest często możliwe podczas studiów w 
trybie stacjonarnym.

e-learning, bo o niego chodzi, to nie 
tylko praca na specjalnych platformach 
szkoleniowych, lecz także wymiana ma-
ili z wykładowcami, którzy pomogą w 
doborze materiału, zainteresują tema-
tem i rozwiążą nurtujące kwestie. Moż-
liwe jest także skorzystanie z czatu na 
platformie, jednak często obowiązkowe 
są również spotkania w świecie rzeczy-
wistym, szczególnie podczas zaliczenia 
przedmiotu. 

\\\   Plusy
największym plusem dla studen-

tów jest oszczędność czasu – nie muszą 
oni spędzać kilku godzin na uczelni, 
logują się na platformie w dogodnych 
dla siebie godzinach. dodatkowo opcja 
ta jest znacznie tańsza od tradycyjne-
go trybu studiów stacjonarnych. wiele 

uczelni oferuje też darmowe studia e-
-learningowe. studia przez Internet to 
także doskonała opcja dla osób, które 
mieszkają poza dużym miastem – nie 
muszą przenosić się z rodzinnej miej-
scowości, wynajmować mieszkania, po 
prostu większości rzeczy uczą się w sie-
ci, a tylko raz na jakiś czas wybierają się 
na uczelnię. wśród zalet wymienia się 
także elastyczność i wygodę, jak rów-
nież dostosowanie tempa uczenia do 
indywidualnych możliwości studenta.

\\\   Minusy
studia to nie tylko zaliczanie kolej-

nych egzaminów i samodzielna praca, to 
także uczenie się pracy w grupie, nawią-
zywanie kontaktów i dyskutowanie – te-
go pozbawieni są studenci korzystający 
z platform e-learningowych. Pojawić się 
mogą również problemy z motywacją 
– w domu łatwiej się rozproszyć. Mi-
nusem jest też fakt, że po kilku latach 
studiowania nadal nie ma się dyplomu.

Red.

Studia przez Internet
wirtualne studiowanie – czy to możliwe? Jakie są zalety i wady takiego nauczania?

EDUKACJA
R E K L A M A

R E K L A M A

Prowadzisz zajęcia, szkołę – wypromuj się u nas 786 202 606 
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Wygraj 
rodzinny voucher 

do Farmy Iluzji! 
Trzy pierwsze osoby,  

które zadzwonią do redakcji  
Przeglądu Piaseczyńskiego  

na numer 786 202 606  
w czwartek 6 września  

od godz. 12.00  
i podadzą hasło FARMA ILUZJI,  
otrzymają vouchery rodzinne  
do Parku Edukacji i Rozrywki  

Farma Iluzji w Trojanowie.

KONKURS

EDUKACJA
R E K L A M A

R E K L A M A

Prowadzisz zajęcia, szkołę – wypromuj się u nas 786 202 606 
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   GMINA TARCZyN

W ramach projektu, na terenie rekreacyjnym (Tarczyn/Drozdy), wykonane  
zostaną m.in. następujące działania:

– nasadzenia nowych drzew i krzewów (opartych na gatunkach rodzimych, 
tworzących dogodne i atrakcyjne warunki dla ptaków, owadów i drobnych 
ssaków. Zachowane zostaną istniejące cenne drzewa o znacznych rozmiarach); 

– budowa ścieżek/alejek w formie robót towarzyszących nasadzeniom  
nowych drzew i krzewów;

– utworzenie miejsca pod rozkładaną scenę plenerową (wraz z budową  
bezpośredniej drogi dojazdowej);

– zakup i montaż ławek przy placu pod scenę.

Wartość inwestycji, która ma zakończyć się jeszcze w tym roku,  
to ok. 1,5 miliona złotych.

Celem projektu jest stworzenie uporządkowanej zieleni i przestrzeni  
umożliwiającej aktywne spędzanie czasu w tarczynie i obrębie funkcjonalnym 
Miasta (zahamowanie spadku powierzchni terenów zieleni w miastach).

www.mapadotacji.gov.pl

nowe możliwości aktywnego wypoczynku  
w gminie Tarczyn! 

gmina tarczyn podpisała umowę z wykonawcą i rozpoczęła realizację projektu pt. „poprawa jakości środowiska  
miejskiego poprzez utworzenie w gminie tarczyn nowych terenów zielonych służących wypoczynkowi  

i integracji społecznej”, na co uprzednio pozyskała dofinansowanie ze środków unii europejskiej w ramach programu  
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2014-2020. 
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K oniec wakacji jest zawsze po-
wodem do nostalgii, tęsknoty za 

wolnością od szkolnego obowiązku, za 
wakacyjnymi fascynacjami. Tymcza-
sem na półkach w sklepach pojawiają 
się zeszyty, kredki, długopisy i wiele 
kolorowego dobra, potrzebnego do 
rozpoczęcia nauki. Pomyślałam: jak to 
drzewiej bywało, jak funkcjonowały 
szkoły w innych epokach, kim byli na-
uczyciele? a ponieważ ciekawił mnie 
przede wszystkim start szkolny, czyli 
edukacja najmłodszych, poświęcę jej tu 
najwięcej miejsca. 

szkoły parafialne w Polsce zaczę-
ły powstawać w dużych miastach już 
w XIII w. i przez stulecia nie zmieniały 

zasad. Istotną rolę ogrywała nauka śpie-
wu – na łacińskich tekstach psalmów 
uczono dzieci czytać. nauczyciela śpie-
wu nazywano kantorem. szacuje się, że 

na Mazowszu w XvI wieku szkoła była 
w każdej parafii. co wiemy o szkole w 
Piasecznie?

\\\   Wiek XVI
Zdarzyło się, że na rok szkolny 

1513/1514, a później, już po przyłą-
czeniu Mazowsza do Korony, w 1537 
r., do akademii Krakowskiej zapisywali 
się studenci z Piaseczna. Świadczy to, że 
ostatni władcy Mazowsza dbali o oświa-
tę na terenach będących w ich władaniu. 

w czasie panowania Jagiellonów i 
włączeniu Mazowsza do Korony, Pia-
seczno przeżywało swój największy w 
dziejach rozkwit. Królowie posiadali 

w Piasecznie rezydencję podmiejską. 
dwór, w którym bywały królowe Bona 
i anna Jagiellonka, oraz król stefan Ba-
tory. szkoła w tym czasie należała do pa-
rafii i plebana. Pleban obsadzał rektora 
szkoły i sprawował nad nią pieczę. aż 
do XvIII wieku w temacie szkół elemen-
tarnych nie było rewolucyjnych zmian. 
szkoły średniego stopnia były prowa-
dzone z reguły przez zakon jezuitów. 
w 1773 r. zakon ten został rozwiązany. 

\\\   Wiek XVIII 
na mocy uchwały sejmu z 14 paź-

dziernika 1773 r., przy wsparciu króla 
stanisława augusta Poniatowskiego, 
powstaje Komisja edukacji narodo-

wej (Ken), czyli Komisja nad eduka-
cją Młodzi szlacheckiej dozór Mająca 
– centralny organ władzy oświatowej. 
Przejęła dawne majątki skasowanego 
zakonu jezuitów. Głównym inicjato-
rem i architektem powstania Ken był 
ksiądz Hugo Kołłątaj. odtąd wszystkie 
akademie, gimnazja, szkoły publiczne 
miały podlegać Ken. wprawdzie mó-
wi się o młodzieży szlacheckiej, jednak 
szkoły parafialne, czyli podstawowy 
etap nauczania, był przeznaczony dla 

chłopów i mieszczan. czy na terenie 
miasta Piaseczna i wokół Piaseczna 
powstała szkoła pod nadzorem Ken? 
Bardzo mnie to ciekawi, bo w świetle 
najnowszych badań archeologicznych 
poczynionych w Piasecznie wzrosła 
rola rodziny ryxów. czy starosta pia-
seczyński Franciszek ryx i jego żona 
realizowali postanowienia sejmowe? 
Jeśli na terenie Piaseczna była szkoła 

parafialna, czy pilnowano, aby była pro-
wadzona wedle zaleceń programowych 
Ken? należy tu jeszcze wspomnieć, że 
czas na powstawanie szkół stopnia pod-
stawowego w niewielkich miejscowoś-
ciach nie był dobry. nieuświadomiona 
szlachta wolała, gdy prosty lud był 
ciemny. sami włościanie też nie garneli 
się do posyłania dzieci do szkoły, gdyż 
niosło to obowiązek odpowiedniego 
ubrania dziecka latem i zimą, na co nie 
było środków. dzieci latem pracowa-
ły w gospodarstwach, zajmowały się 
wypasem bydła. nie chciano posyłać 
dziecka nawet na naukę do organisty 
raz w tygodniu, chyba, że na naukę kate-
chizmu. Brak było nauczycieli. w wielu 
miejscowościach szkoły nie powstały. 
Komisja wydała elementarz dla szkół 

parafialnych i podręcznik dla nauczy-
cieli szkół początkowych. elementarz 
kosztował dużo, bo 27 groszy. włościan 
w większości nie było na niego stać, 
dziedzice i proboszczowie ociągali się 
z kupnem podręcznika dla wszystkich 
dzieci w szkole. 

Posłużę się tu publikacją Teodora 
wierzbowskiego z 1921 r., w której au-
tor opracował spis miejscowości Pol-
ski i Litwy z wyszczególnieniem ilości 
szkół parafialnych w województwach: 
najwięcej było w sieradzkiem – 77, w 
mazowieckiem było ich 26, zaś najmniej 
w ruskiem – tylko jedna. najbliżej Pia-
seczna opisano miejscowości: Belsk, 
Tarczyn, Jasieniec, Górę, Garwolin, Gosz-
czyn i Piaseczno.

Belsk: w raporcie o ludności z 
1791 r. napisano: „szkółki żadnej nie 
masz przy kościele, ani żadnego fun-
duszu, lecz organista rodem z Płońska 
Mieszczanek, dobrze wyuczony i po-
bożny, może uczyć dzieci w stancji; teraz 
ma jednego ucznia, uczy syna szewca.” 
chłopi posyłają swoje dzieci do szko-
ły tylko w poście. Garwolin: „szkółka 
parafialna jest przy kościele utrzymy-
wana, lecz nie ma żadnego funduszu za-
pisowego. Bakałarz utrzymywany jest 
przez mieszczan i proboszcza, który z 
funduszu plebańskiego płaci corocznie 
100 zł. dom, w którym jest szkółka, jest 
niedawno kosztem proboszcza wysta-
wiony; na jednej stronie jest mieszka-
nie dla wikariusza, na drugiej izba z 

alkierzem, w której dyrektor mieszka 
i dzieci się uczą”. Goszczyn: przy koś-
ciele farnym był szpital o 4 izbach; w 
jednej z nich była szkółka dla dzieci 
miejskich; w 1790 r. jej dyrektorem był 
Michał nowacki, zaś w 1792 r. Tomasz 
dybiński, którego „razu pewnego, zwy-
myślał i pobił miejscowy ksiądz Jakób 
Gromlinski, tak że onufry okęcki, bi-
skup poznański, polecił w tej sprawie 
zbadać wypowiedzi świadków”. Góra 
(Kalwaria): Jezierski, rektor lubelski, 
będąc na wizycie w szkole pijarów w 
Górze 27 maja 1785 r., w protokole 
zrobił dosyć dziwną adnotację: „szkoła 

parafialna ma być kiedyś tu w Górze”. 
Jasieniec: „(...) na mocy zapisu 200 zł 
przez władysława Grzegorzewskiego, 
kasztelana ciechanowskiego z 1744 r. 
na kantora i organistę, na nich nałożony 
został obowiązek dawania początkowej 
nauki młodzieży szlacheckiej. w roku 
1791 organista zajmował się uczeniem 
dzieci i miał ich troje”. Piaseczno: win-
centy Treffler wizytator, będąc w Górze 
w 1793 r. na wizycie szkół pijarskich, 
zalecił prefektowi nepomucenowi 
waszkiewiczowi, by nowoutworzoną 
w Piasecznie szkółkę urządził w sposób 
zalecany ustawami. ale nie Piaseczno 
mnie zdumiało. najlepiej w moich po-
szukiwaniach wypadł... Tarczyn. Tar-
czyn: na szkółkę była przeznaczona 
suma 1000 zł, zapisana w 1679 r. przez 
Jana Gzom i dorotę soehmanową. Był 
to dochód z jednej z kamienic przy ulicy 
nowomiejskiej w warszawie i podlegał 
dyspozycji kapituły warszawskiej, która 
z tych pieniędzy najmowała od jednego 
z mieszczan w Tarczynie dom na szkołę. 
w 1777 r. nauczycielem był stanisław 
Pruszkowski, żonaty, rodem z Księstwa 
oświęcimskiego; uczył dobrze i opłaca-
ny był przez rodziców uczących się dzie-
ci; miał ich 17 chłopców i 7 dziewcząt.

Małgorzata Szturomska

Szkoła

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Istotną rolę  
ogrywała nauka śpiewu  

– na łacińskich  
tekstach psalmów 

uczono dzieci czytać

Królowie posiadali  
w Piasecznie rezydencję 

podmiejską

nieuświadomiona 
szlachta wolała, gdy 

prosty lud był ciemny

Zalecono prefektowi 
nepomucenowi 

waszkiewiczowi,  
by nowoutworzoną 

w Piasecznie szkółkę 
urządził w sposób 
ustawami zalecany

Szkoła w średniowieczu

Uczniowie i nauczyciel w średniowieczu

Podręcznik dla nauczycieli

Zdjęcie kościoła w Piasecznie z XIX wieku przy którym była szkoła parafialna
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Portal Bryła.pl opublikował 
listę najpiękniejszych obiektów 
użyteczności publicznej  
w Polsce. Znalazł się na nim 
m.in. ratusz w Konstancinie-
Jeziornie.  

U rzędy i sądy w Polsce kojarzą się 
z nudnymi, szarymi budynkami, 

nieprzyjaznymi ani dla pracowników 
ani dla petentów. nawet jeżeli powstaje 
nowy budynek użyteczności publicznej, 
to raczej jest to toporna budowla, niepa-
sująca do otoczenia, często szkodząca 

ładowi przestrzennemu, z którym w 
polskich miasteczkach i tak jest ogrom-
ny problem – za przykład może posłu-
żyć piaseczyński budynek sądu. 

Urząd Miasta i Gminy Konstancina-
-Jeziorny zaprojektowała pracownia 
BBGK architekci. ratusz znalazł się 
na liście Bryły wśród najpiękniejszych 
budynków użyteczności publicznej w 
Poznaniu czy Białymstoku.

nikogo, kto widział konstanciński 
ratusz, nie powinno dziwić umieszcze-
nie go na takiej liście.

– Budynek nowego ratusza powstał 
w chaotycznym otoczeniu północnych 
przedmieść Konstancina-Jeziorny. Po-

łożony z dala od najbardziej atrakcyjnej, 
południowej części miasta, trochę na 
uboczu – informuje BBGK architekci. – 
Zlokalizowanie tak ważnego budynku 
użyteczności publicznej w tym miejscu 
ma szansę zmienić geografię Konstan-
cina. ratusz świadomie odcina się od 
otoczenia. Ma zapoczątkować tworzenie 
ładu przestrzennego, jednocześnie eks-
ponować porządek wewnątrz urzędu.

architektura konstancińskiego 
ratusza wpisuje się jednak w regional-
ny krajobraz; jak tłumaczą architekci, 
wykorzystano ceramiczną cegłę z cha-
rakterystycznym rombowym reliefem, 
ceramika natomiast używana była dla 
gmachów administracji miejskiej. Geo-
metryczny detal zainspirowały z kolei 
mazowieckie detale wentylacji budyn-
ków gospodarczych.

ratusz przy Piaseczyńskiej 77 
można zaliczyć do budynków pasyw-
nych, czyli takich, w których stosuje 
się rozwiązania mające na celu zmini-
malizowanie zużycia energii w trakcie 
eksploatacji.

Urząd w Konstancinie-Jeziornie po-
kazuje, że budynki użyteczności publicz-
nej, także mogą zostać zaprojektowane 
przez najlepszych architektów (BBGK 
jest m.in. autorem budynku Muzeum 
Katyńskiego, który znalazł się w finale 
międzynarodowego konkursu architek-
tonicznego oraz budynku mieszkalnego 
sprzeczna 4 w warszawie, który znalazł 
się na 6. miejscu znanego konkursu por-
talu Bryła.pl – Bryła roku), i mogą – a 
nawet powinny – stanowić początek i 
wzór, dla ładu przestrzennego i dobrej 
architektury w okolicy.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Piękny urząd

Konstanciński ratusz to jeden z najpiękniejszych urzędów w Polsce

Trzy znaki wybrane przez komisję konkursową. Który stanie się logiem miasta, 
zadecydują mieszkańcy

W Sztokholmie funkcjonują  
3 znaki, herb, znak marki miasta  
oparty na herbie oraz znak  
wyłącznie promocyjny

Dariusz Zieliński, Piotr Rytko i dr Łukasz Maurycy Stanaszek po odsłonięciu 
tablicy od strony Góry Kalwarii

\\\ PIASECZNO

Komisja wybrała 3 logotypy 
spośród setek nadesłanych 
prac. Teraz to mieszkańcy 
mają zdecydować, który znak 
stanie się oficjalnym symbolem 
Piaseczna. 

L ogo dla miasta tworzy się w celach 
informacyjnych i promocyjnych. 

Każde miasto ma herb, jednak nie jest 
łatwo wykorzystać go właśnie w tych 
celach. Herb jest problematyczny, na-
wet na papierze firmowym. Kolory są 
ściśle ustalone, a jakość druku różna. 
niedobrze też wygląda na kubkach i 
innych gadżetach, które swoją formą 
pozbawiają go powagi.

– Herb, jako znak urzędowy, jest 
stałym elementem naszej tożsamości, 
powinien być jednak chroniony i wyko-
rzystywany w szczególnych sytuacjach. 

natomiast do celów stricte promocyj-
nych stosowane powinno być logo, któ-
re będzie miało bardziej uniwersalny 
charakter – wyjaśnia burmistrz Zdzi-
sław Lis.

na szczęście znaki wybrane przez 
komisję, w skład której weszli przed-
stawiciele Urzędu Miasta, centrum 
Kultury, Biblioteki Publicznej oraz ciał 
doradczych: Młodzieżowej rady Gminy 
i rady seniorów, nawiązują do herbu. 
obecnie w celach promocyjnych stosuje 
się wesoły napis.

– Trend odheraldycznych znaków, 
zapoczątkowany przez słupsk, jest z 
jednej strony bardzo pozytywny, a i 
dla miasta bezpieczny, z drugiej strony 
wymaga jednak dobrego przemyślenia 
koncepcji rysunku godła heraldycznego 
w takim minimalistycznym ujęciu – mó-
wi nam o wybranych znakach andrzej 
Ludwik włoszczyński, który od 1974 
r. tworzy logo, herby i znaki, a także 

szersze opracowania systemów iden-
tyfikacji wizualnej. – nieszczególnie też 
sprawdza się zabawa w fantazyjne tar-
cze, jak w znaku nr 2. w sumie wszyst-
kie trzy znaki traktowałbym jako szkice 
wymagające dopieszczenia.

włoszczyński na swoim blogu 
www.alw.pl podaje bardzo pozytywny 
przykład stworzenia promocyjnego 
logo miasta. w sztokholmie funkcjo-
nują trzy znaki. oficjalny herb miasta 
sztokholm, służący do celów reprezen-
tacyjnych, oparty na herbie znak marki 
miasta, służący do oznakowania urzędu 
miasta i jego potrzeb informacyjnych i 
promocyjnych, oraz znak służący wy-
łącznie do celów promocyjnych. 

Głosowanie potrwa do 21 wrześ-
nia. Zagłosować może każda osoba 
pełnoletnia, która jest zameldowana w 
gminie Piaseczno, bądź zamieszkuje na 
jej terenie i rozlicza tutaj PIT. Głosować 
można przez Internet na stronie www.
piaseczno.eu/glosowanie-na-logo lub 
osobiście poprzez formularz papierowy 
w referacie ds. obsługi Karty Mieszkań-
ca przy ul. Puławskiej 5.

Joanna Grela

\\\ GÓRA KALWARIA

w sobotę nastąpiło uroczyste 
odsłonięcie tablic z nazwą  
Most nadwiślańskiego Urzecza 
na moście drogowym w Górze 
Kalwarii.

P odczas Święta wisły na Urzeczu 
m.in. burmistrz Góry Kalwarii 

dariusz Zieliński oraz pomysłodawca 
nazwy dr łukasz Maurycy stanaszek 
odsłonili dwie tablice z nową nazwą 
mostu.

Most łączy Górę Kalwarię z miej-
scowością ostrówek w gminie Kar-
czew. obydwa samorządy zgodziły się 
w zeszłym roku na nadanie mu nazwy 
Most nadwiślańskiego Urzecza. na-
zwę zaproponował dr łukasz Maurycy 
stanaszek, odkrywca i badacz nadwi-

ślańskiego Urzecza. decyzję podjęto w 
2017 roku – roku rzeki wisły. Uchwałę 
w tej sprawie radni Karczewa podjęli 28 
listopada, a dzień później radni Góry 
Kalwarii.

w sobotę 1 września delegacja 
popłynęła łodziami z asystą Piase-
czyńskiego woPr, z plaży w Górze 
Kalwarii, gdzie odbywało się Święto 
wisły na Urzeczu, na most od strony 
ostrówka. w delegacji brali udział m.in. 
burmistrz Góry Kalwarii dariusz Zieliń-
ski, Przewodnicząca Komisji Kultury i 
dziedzictwa narodowego samorządu 
województwa Mazowieckiego Bożena 
Żelazowska, dr łukasz Maurycy sta-
naszek oraz Piotr rytko, prezes TonZ 
oddział w czersku i prezes Piaseczyń-
skiego woPr i burmistrz Karczewa 
władysław łokietek.

Tekst i zdjęcie Joanna GrelaKtóre logo?

Odsłonili tablicę
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Mieszkaj nowocześnie

s tacja dom powstaje przy ulicy Mle-
czarskiej, kilkaset metrów od ulicy 

Puławskiej, jednak w takiej odległości, 
że Mieszkańcom zgiełk ulicy nie będzie 
przeszkadzał. stąd do Południowej 
obwodnicy warszawy, stacji Metro 
wilanowska oraz do samego centrum 
warszawy jest naprawdę niedaleko. w 
budowie jest natomiast kolejny odcinek 
trasy s7, na którą wjazd będzie znajdo-
wał się 2,5 km od stacji dom.

w pobliżu znajdują się także skle-
py i centra handlowe. 550 metrów od 
inwestycji jest zlokalizowany dobrze 
funkcjonujący duży klub fitness i si-
łownia. 450 metrów od stacji znajduje 
się przedszkole, a 800 metrów szkoła 
podstawowa. 

dużym atutem tej inwestycji jest bli-
skość kolei, która przeszła gruntowną 
modernizację w zeszłym roku, a także 
stacji nowa Iwiczna. stąd co kilkanaście 
minut odjeżdżają pociągi na służewiec, 
biznesową część Mokotowa, a podróż 
zajmuje do 15 minut. do śródmieścia 
warszawy natomiast pociągiem dojeż-
dża się w 30 minut. 

Piaseczno to natomiast urokliwe 
miasteczko, ze zrewitalizowanym ryn-
kiem, wciąż powstającymi nowymi zie-
lonymi skwerami i pięknym parkiem. 
otoczone jest lasami i terenami rekre-
acyjnymi. 

sama inwestycja składać się będzie 
z 5 etapów. w obecnej powstaje pierw-
szy, czyli 5-kondygnacyjny budynek z 

54 mieszkaniami i apartamentami. Jego 
nowoczesna architektura wyróżnia się 
spośród innych inwestycji w okolicy. 
Unikatowa bryła została wykończona 
drewnianymi elementami, dużymi ok-
nami balkonowymi oraz balustradami 
ze szkła. do wyboru Klientów inwestor 
przygotował mieszkania o powierzchni 
od 25 m2 do 58 m2, wszystkie przygoto-
wane pod instalację technologii smart 
home, umożliwiającej zarządzanie 
mieszkaniem za pomocą smartfona. 
wszystkie lokale są również przysto-
sowane do estetycznego montażu kli-
matyzacji, co oznacza, że zewnętrzny 
element klimatyzatora może zostać 
zainstalowany na dachu, przez co jego 
praca nie będzie uciążliwa, a estetyka 
balkonów nienaruszona.

Jeżeli posiadasz lub w przyszłości 
będziesz posiadał elektryczne auto, 
stacja dom oferuje ci możliwość zain-
stalowania na Twoje życzenie stacji do 
ładowania pojazdów elektrycznych w 
hali garażowej, z oddzielnym i dedyko-
wanym licznikiem zużycia energii. 

Kupując tu mieszkanie jesteś bez-
pieczny.

– w realizowanej przez nas inwe-
stycji naszych Klientów chroni Usta-
wa o ochronie praw nabywcy lokalu 
mieszkalnego lub domu jednorodzin-
nego, zwana też “ustawą deweloperską” 

– informuje firma Trimeko. – w myśl 
jej przepisów wszystkie pieniądze na-
bywców trafiają na specjalny rachunek 
powierniczy, a przekazywanie tych 
środków deweloperowi – w miarę po-
stępów budowy – nadzoruje bank. w 
systemie tym w przypadku upadłości 
firmy deweloperskiej nabywcy miesz-
kań mogą otrzymać wpłacone pieniądze 
lub samemu dokończyć budowę.

część lokali mieszkalnych, jakie 
wejdą w skład stacji dom będzie miało 
status tzw. mieszkań inwestycyjnych. 
nabywcy tych lokali będą mogli odli-
czyć 23 proc. podatku vaT, co znacznie 
zwiększa ich atrakcyjność jako produk-
tów inwestycyjnych. 

w budynku można prowadzić ci-
che usługi, czyli takie, które nie prze-
szkadzają Mieszkańcom, np. kancelarię 
prawniczą. Inwestor stworzył Klientowi 
możliwość prowadzenia działalności 
usługowej w każdym lokalu, budując 
go wg ustawowych norm dla usługo-
wych lokali. To powoduje korzyść dla 
wszystkich Mieszkańców – budynek jest 
dzięki temu zbudowany i wykończony 

w wyższym standardzie, przez co jest 
m.in. bezpieczniejszy i trwalszy.

I etap zostanie oddany do użytku w 
drugiej połowie 2019 roku, z kolei cała 
inwestycja składająca się z 5 etapów, 
zostanie zakończona do 2022 roku. 
Jednym z etapów będzie wybudowa-
nie powierzchni usług medycznych, co 
znacznie ułatwi Mieszkańcom dostęp 
do specjalistycznych usług zdrowot-
nych. 

skontaktuj się z nami i przyjdź do 
naszego biura sprzedaży, zlokalizowa-
nego w niedalekim sąsiedztwie inwe-
stycji.

nowoczesne budownictwo, innowacyjne rozwiązania dla Mieszkańców,  
zielona i bardzo dobrze skomunikowana okolica. To nowa inwestycja firmy Trimeko 
– stacja dom. 

„STACJA DOM”  
TRIMEKO – Sp. z o.o. S.k.
ul. Kineskopowa 1 / B137

05-500 Piaseczno
tel. 22 116 90 00

sprzedaz@stacjadom.pl
www.stacjadom.pl

a r t Y K u ł s p O n s O r O w a n YDODATEK BUDOWNICTWO



14 NR 208 (6) 5 WRZEŚNIA 2018 budOWNICTWO

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

w iosna i lato to doskonały czas, 
by wykonać przegląd elewa- 

cji i jeśli nadszedł już czas, nadać jej  
nową jakość. ekspert radzi, czym 

oczyszczać ściany, jak naprawić po-
wierzchniowe i głębsze pęknięcia oraz 
jak dołożyć nową warstwę termo- 
izolacyjną.  

\\\   Jak sprawnie oczyścić 
elewację?

Pierwszym krokiem, niezależnie od 
zakresu późniejszych prac, powinno być 
staranne oczyszczenie elewacji. Jest ono 
ważne z dwóch powodów. – Po usunię-
ciu zabrudzeń dokładnie zobaczymy w 
jakiej kondycji jest tynk i czy wymaga 
on odświeżenia, a w przypadku decyzji 
o malowaniu elewacji, zmywając tłuszcz 
i brud, poprawimy też przyczepność 
nowo nakładanych warstw – mówi 
Tomasz Jarzyna, Product Manager w 
firmie produkującej chemię budowlaną.

oczyścić elewację możemy myjąc 
ją ciśnieniowo lub ręcznie za pomocą 
szczotki, wodą z dodatkiem specjalnego 
środka rozpuszczającego i skutecznie 
usuwającego z powierzchni kurz, pył, 
oraz tłuszcze, oleje i inne uporczywe 
zabrudzenia. Jeśli na ścianie widoczne 
są zazielenienia lub charakterystyczny 

szary nalot, to znaczy, że zadomowiły 
się tam algi i glony. Porosty to dość typo-
wy problem w naszym klimacie, nie lek-
ceważmy go. Mikroorganizmy potrafią 
zaatakować i uszkodzić powierzchnię 
elewacji, obniżając z czasem jej trwa-
łość – w takiej sytuacji do czyszczenia 
warto zastosować preparat usuwający 
algi, glony i grzyby. wykonując prace 
związane czyszczeniem i odświeżeniem 
elewacji, pamiętajmy że przed rozpo-
częciem malowania, powierzchnia 
ściany powinna być całkowicie sucha 
– dodaje Tomasz Jarzyna.

\\\   Jak usunąć mikropęknięcia 
tynku?

Jeśli po oględzinach oczyszczonej 
ściany elewacji okaże się, że na po-
wierzchni tynku powstały drobne rysy 
- mikropęknięcia, a pozostałe warstwy 
są w dobrym stanie, to naprawa nie bę-
dzie bardzo skomplikowana.  – najlepiej 
zmierzyć grubość rys szczelinomierzem 
i upewnić się że ich grubość nie prze-
kracza 0,5 mm. Jeśli mieści się w tych 
granicach, to powierzchnię gruntujemy 
specjalnym podkładem wypełniającym 
rysy. robi się to przy pomocy wałka ma-
larskiego. Taki podkład wzmocniony 
włóknami, pokryje rysy i wypełni nawet 
najdrobniejsze uszkodzenia elewacji. 
następnie, po wyschnięciu, ścianę moż-
na pomalować farbą dostosowaną do 
rodzaju tynku – wyjaśnia Tomasz Ja-
rzyna.

\\\   Jak docieplić ocieplony  
budynek?

w tym przypadku chodzi nie tyle o 
usuwanie uszkodzeń, co o modernizację 
izolacji cieplnej. decyduje się na to coraz 

więcej osób dlatego, że pierwsze stoso-
wane na polskim rynku systemy ocie-
pleń bazowały na styropianie grubości 
50-60 mm, a dziś standardem jest gru-
bość dwu- lub nawet trzykrotnie więk-
sza. Lepsza termoizolacja to wymierne 
oszczędności w portfelu. ale jak się za 
to zabrać? Jeśli pozytywnie wypadnie 
realizowana przez miejscowe odkrywki, 
ocena stabilności i nośności istniejącego 
ocieplenia, to na dotychczasową war-
stwę ocieplenia można położyć nowy 
system ociepleń.

– do istniejącej, czystej powierzch-
ni starego ocieplenia mocujemy nową 
warstwę termoizolacyjną za pomocą 
zaprawy klejącej, następnie wykonuje-
my na niej warstwę zbrojącą, zatapiając 
w zaprawie klejowo szpachlowej siatkę 
z włókna szklanego i szpachlując ją po-
nownie zaprawą, gruntujemy podłoże i 
nakładamy wybrany tynk. Istotne jest 
to, że nowa warstwa termoizolacyjna 
powinna być zamocowana mechanicz-
nie do nośnego podłoża elewacji, spe-
cjalnie dobranymi i rozmieszczonymi 
łącznikami, przechodzącymi zarówno 
przez nowe jak i stare ocieplenie – wy-
jaśnia Tomasz Jarzyna. 

Pamiętajmy też, że zewnętrzna 
termoizolacja powinna mieć charakter 
ciągły, ponieważ każdy mostek cieplny 
powoduje stratę energii. najrozsądniej 
stosować sprawdzone rozwiązania 
systemowe od renomowanych produ-
centów. Przede wszystkim dlatego, że 
ich poszczególne elementy są przetesto-
wane i kompatybilne ze sobą. Poza tym, 
na podstawie wyników badań, łatwiej 
dobrać materiały o odpowiednich dla 
naszych potrzeb parametrach.  

Pięknie prezentująca się elewacja to wizytówka naszego domu i nas samych. wystawiona na działanie 
czynników zewnętrznych traci jednak z czasem na atrakcyjności, blaknąc, brudząc się, porastając 
algami czy ulegając pęknięciom. 

Krok po kroku: jak odświeżyć 
lub naprawić elewację?

DODATEK BUDOWNICTWO

Fo
T. 

Ba
UM

IT

R E K L A M A



15NR 208 (6) 5 WRZEŚNIA 2018budOWNICTWO

L esznowola to wiejska gmina, z hi-
storią sięgającą 1471 roku, kiedy 

pojawia się w źródłach historycznych 
pierwsza wzmianka o wsi Leśna wo-
la, która wraz z Piasecznem przypadła 
księciu Konradowi III rudemu, przy po-
dziale Księstwa warszawskiego.

Lesznowola dzisiaj to miejsce o 
niezwykłym charakterze. Jej niska 
zabudowa, pola, łąki i lasy, to istotne 
cechy dla osób, które nie chcą miesz-
kać w zgiełku dużego miasta. Jednak 

granicząca z największą metropolią w 
Polsce - warszawą, jest z nią doskonale 
skomunikowana dzięki kolei aglome-
racyjnej. do centrum warszawy można 
nią dojechać w pół godziny, do służewca 
w kilkanaście minut, a pociągi w godzi-
nach szczytu odjeżdżają co kilka lub 
kilkanaście minut.

Bardzo sprawnie do warszawy 
można dostać się również na czterech 
kołach, dzięki trasie szybkiego ruchu 
s7. Inwestycję villa volare dzieli od war-

szawskiej obwodnicy zaledwie 9 minut 
jazdy samochodem. 

Jeżeli jesteś rodzicem, gmina Lesz-
nowola to miejsce idealne wprost dla 
twojego dziecka. samorząd inwestuje 
wiele środków w rozwój i edukację 
dzieci. na jej terenie istnieje już 21 pla-
ców zabaw i rekreacji, 10 boisk sporto-
wych, a gmina wciąż projektuje i buduje 
nowe szkoły, w okolicy istnieje też kilka 
przedszkoli.

villa volare znajduje się kilometr 
od lasu, 300 metrów od sklepu i pół ki-
lometra od supermarketu, a 5 km dalej 
znajduje się park handlowy Janki. Jedną 
z atrakcji turystycznych Lesznowoli są 
liczne ośrodki jeździeckie, które oferują 
bardzo dogodne warunki do uprawiania 
rekreacyjnej odmiany sportu jeździe-
ckiego. 

Jednak głównym atutem nowej 
inwestycji są same domy. villa volare 
to kameralne, dwupiętrowe wille, bu-
dowane z pomysłem, jak każda inwe-
stycja Magdaleny i Marcina Gutajów, 
właścicieli Motton estates. od ponad 
10 lat tworzą oni domy i mieszkania w 
podwarszawskiej Lesznowoli. doświad-
czenie, które nieustannie zdobywają, 
pozwala im z każdą nową inwestycją 
wdrażać coraz doskonalsze rozwiąza-

nia budowlane i funkcjonalne. Zgodnie 
uważają, że cisza i spokój to najistot-
niejsze cechy dobrej lokalizacji, na które 
należy zwrócić uwagę kupując mieszka-
nie. właśnie z tego powodu do realizacji 
swoich inwestycji wybrali Lesznowo-
lę, miejscowość pozwalającą uciec od 
zgiełku stolicy. 

Inwestycja villa volare to bogato 
wykończone osiedle, nowoczesnych 
dwupiętrowych willi, podzielonych na 
funkcjonalne mieszkania o powierzchni 
od 22 m2 do 69 m2. Metraże i różnorod-
ność lokali są tak dobrane, aby każdy 
znalazł mieszkanie odpowiednie dla 
siebie. Mieszkania posiadają balkony, 
a część z nich również własne ogródki. 
wyróżnia je ponadstandardowa wy-
sokość, nawet do 4,37 m, co stwarza 
szereg możliwości aranżacji, od zbudo-
wania antresoli, po uzyskanie loftowe-
go, nowojorskiego wnętrza. natomiast 
duże okna doskonale doświetlą wnętrze 

i nadadzą nowoczesnego, aczkolwiek 
ciepłego i przytulnego klimatu.

Mimo doskonałego skomunikowa-
nia z centrum warszawy, ceny mieszkań 
nie są warszawskie. To daje niezwykle 
korzystny stosunek ceny do jakości in-
westycji. 

skontaktuj się z nami i zobacz co  
oferujemy! więcej informacji pod nume- 
rem telefonu 512 189 611 oraz na wi-
trynie internetowej www.villavolare.pl 

chciałbyś mieszkać na wsi, w otoczeniu malowniczych pól i lasów, w jednym z najlepiej 
skomunikowanych terenów w okolicy warszawy, a do tego w nowoczesnych, kameralnych willach? 
Inwestycja villa volare to odpowiedź na twoje potrzeby.

Nie można lepiej mieszkać
a r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y

Biuro sprzedaży 
na terenie osiedla.

ul. Jedności 30 G lok. 1
05-506 Lesznowola

tel. +48 791 001 501
tel. +48 512 189 611

e-mail: info@villavolare.pl 

www.villavolare.pl

R E K L A M A
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\\\ PIASECZNO
5.09 godz. 19.00 – wIecZorynKa w ZaKĄTKU  
KULTUry – koncert familijny „Pocztówka z daleka”.  
Piaseczno, Zakątek Kultury. wstęp wolny.
7.09 godz.20.00 – nIeMy MovIe – pokaz filmu „robinson cruzoe” (1927 r.)  
z muzyką na żywo. organizatorzy: wydział Promocji Gminy, Młodzieżowa rada 
Gminy, centrum Kultury w Piasecznie. Piaseczno, skwer Kisiela. wstęp wolny.
8.09 godz. 10.00 – sPacer MIeJsKI – ŚLadaMI PIasecZyŃsKIcH Żydów  
– spacer w ramach XIv Jarmarku Piaseczyńskiego. Zbiórka: Piaseczno,  
Pl. Piłsudskiego (ratusz). wstęp wolny. wydarzenie zorganizowane w ramach 
obchodów 100-lecia odzyskania niepodległości.
8.09 godz.11.00 – sZTUcZKI Ze sZTUKĄ. PoLscy arTyŚcI – wojciech Kossak. 
warsztaty dla dzieci w wieku 5-12 lat. Piaseczno, Pl. Piłsudskiego 9  
(Przystanek Kultura). wstęp 10 zł. Zapisy (22) 756 76 00 wew. 17,  
muzeumpiaseczno@kulturalni.pl 
9.09 godz. 12.00 – PIKnIK rodZInny – 90-lecie osP Złotokłos. organizatorzy: 
osP Złotokłos, sołectwo Złotokłos, centrum Kultury w Piasecznie. osP Złotokłos, 
ul. 3 Maja 30. wstęp wolny.
9.09 godz. 12.00 – XIv JarMarK PIasecZyŃsKI – szalom Piaseczno.  
spotkanie z kulturą żydowską. w programie: kramy jarmarczne, scena  
jarmarczna, „żydowskie miasteczko” (warsztaty, opowieści, animacje, pokazy, 
wystawy plenerowe).Piaseczno, skwer Kisiela, Pl. Piłsudskiego (rynek).  
wstęp wolny. wydarzenie zorganizowane w ramach w ramach europejskich  
dni dziedzictwa oraz obchodów 100-lecia odzyskania niepodległości. 

www.kulturalni.pl

\\\ GÓRA KALWARIA
7.09 godz. 10.00 – oBcHody rocZnIcy II woJny  
ŚwIaToweJ, cmentarz w Górze Kalwarii.
9.09 godz. 13.15 – GMInne ŚwIĘTo PLonów, cendrowice.
WySTAWy:
od 1.05 – ZdJĘcIa JaK MaLowane – wystawa fotograficzna, Zamek Książąt 
Mazowieckich w czersku. obowiązują bilety wstępu na zamek 8/5 zł 

www.kulturagk.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
8.09 godz. 14.00 – narodowe cZyTanIe  
– „Przedwiośnie” stefana Żeromskiego. KdK, ul. Mostowa 15. wstęp wolny.
8.09 – XI FesTIwaL oTwarTe oGrody – wstęp wolny, szczegóły  
na www.konstancinskidomkultury.pl.
9.09 godz. 17.00 –  KoncerT na ZaKoŃcZenIe LeTnIeGo seZonU  
arTysTycZneGo – „vivaldi & Piazzolla – osiem Pór roku”.  
amfiteatr, Park Zdrojowy. wstęp wolny.
9.09 godz. 18.00 – TanecZne PoŻeGnanIe LaTa. KdK, ul. Mostowa 15.  
wstęp wolny.
10.09 godz. 18.00 – sTreFa KoBIeT PoZyTywnIe ZaKrĘconycH.  
KdK, ul. Mostowa 15. wstęp wolny.
11.09 godz. 18.00 – KLUB HIsTorycZno-PaTrIoTycZny – wrześniowe dni  
nad Jeziorką. KdK, ul. Mostowa 15. wstęp wolny. 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\   KA LEN DA RIUM KUL TU RAL NE

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

w Parku Zdrojowym aktorzy 
udowadniali, że dzieła 
szekspira są ponadczasowe  
i dają szerokie możliwości ich 
interpretacji.

w ostatni weekend wakacji Kon-
stanciński dom Kultury zapro-

sił mieszkańców do Hugonówki, gdzie 

mogli wziąć udział w niezwykłym 
projekcie „szekspir w Parku”. Projekt 
kanadyjskiego reżysera Johna weisger-
bera nawiązuje do tradycji realizowania 
spektakli w central Parku w ramach 
nowojorskiego Festiwalu szekspirow-
skiego. Idea ta narodziła się w 1954 
r. i rozpowszechniła się na świecie, a 
teraz dotarła do Konstancina-Jeziorny. 
Tu odpoczywająca na leżakach publicz-
ność mogła obejrzeć sceny z dramatów  

i wysłuchać sonetów williama szekspi-
ra w wykonaniu grupy kilkunastu ak-
torów. nie zabrakło gwiazd jak Tamara 
arciuch czy Magdalena stużyńska. w 
przedsięwzięciu wzięli też udział Maciej 
orłoś, stanisław soyka, mezzosopra-
niska Izabela Kopeć i pianista Tomasz 
Filipczak. Fantastyczne interpretacje 
aktorskie udowodniły publiczności, że 
mimo iż szekspirowskie teksty powsta-
ły 400 lat temu, niewiele tracą na aktu-
alności. dwudniową ucztę z dziełami 
uznawanego za najwybitniejszego w 
dziejach dramaturga zakończyła zdecy-
dowanie niestandardowa interpretacja 
sceny balkonowej z „romea i Julii” w 
wykonaniu będącej w zaawansowanej 
ciąży olgi Kalickiej oraz dominika Bąka. 

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

\\\ PIASECZNO

Tym razem publiczność  
i artystów „dołować” mogły 
tylko piosenki, choć artyści 
zadbali raczej o salwy śmiechu.

w pierwszą sobotę września na 
Zimnych dołach już po raz szó-

sty królowała piosenka autorska, a to 
za sprawą Festiwalu Piosenki dołują-
cej. Z racji sprzyjającej pogody, na leś-
nej polanie pojawiły się tłumy widzów, 
którzy już od południa mogli śledzić 
zmagania konkursowe. Po konkursie 
widownia słuchała recitali artystów wy-
różnionych i nagrodzonych przez jury 6. 
Festiwalu Piosenki dołującej oraz za-
proszonych gwiazd. Konkurs wygrała 

Tercja Zmniejszona, czyli rodzinne trio, 
które brawurowo na trzy głosy wykona-
ło piosenkę polsko-ukraińską. na scenie 
pojawili się też Joanna Lewandowska, 
Piotr woźniak i gwiazda wieczoru – Ta-

deusz woźniak, który zagrał i zaśpiewał 
wraz z członkami swojej rodziny, bo – 
jak żartował – „tak w ychodzi taniej”

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Szekspir na leżaku

Pogoda nie dołowała

W finale koncertu Tadeusz Woźniak zaśpiewał oczywiście piosenkę  
pt. „Zegarmistrz światła”

Nadciągający wieczorny chłód nie ostudził entuzjazmu publiczności

Artyści zaoferowali publiczności teksty przejmujące, jak monolog w wykonaniu 
Tamary Arciuch

Zabawne, jak pochwała picia wina  
w wykonaniu Jakuba Wonsa

Laureaci drugiego miejsca – Agata 
Gałach i Trójkąt Barszawski

\\\ ZAKOńCZENIE KONCERTOWEGO SEZONu 
w niedzielę, 9 września, godz. 17.00 w amfiteatrze w Parku Zdrojowym odbędzie się 
uroczyste Zakończenie Letniego sezonu artystycznego w Konstancinie. Zwieńczy go 
koncert „vivaldi & Piazzolla - osiem Pór roku”. wystąpi orkiestra sinfonia viva pod 
batutą Tomasza radziwonowicza, z którą zagra światowej sławy skrzypek voytek 
Proniewicz. Usłyszymy utwory astora Piazzolli, argentyńskiego kompozytora, 
wirtuoza bandoneonu, twórcy tango nuevo oraz antonio vivaldiego genialnego 
włoskiego, XvIII-wiecznego skrzypka i kompozytora. sinfonia vIva to jedna z naj-
bardziej wszechstronnych muzycznie orkiestr w Polsce. w swoim repertuarze ma 
nie tylko muzykę klasyczną od baroku do dzieł współczesnych, lecz także muzykę 
jazzową, filmową i popularną. Może pochwalić się również bogatą dyskografią, 
wieloma prestiżowymi nagrodami oraz koncertami na całym świecie. wstęp wolny.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
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1., 2. Na uroczystościach rocznicowych zawsze obecni są harcerze.
4.  Rys historyczny przedstawił krótko pan Władysław Patela
3., 5.  Kwiaty pod pomnikiem złożyli reprezentanci lokalnych władz, organizacji politycznych  
i społecznych, straży pożarnej i policji

Pierwszego września mieszkańcy, 
harcerze, kombatanci, reprezentan-

ci władz samorządowych i lokalnych 
organizacji uczcili na cmentarzu Para-
fialnym  pamięć poległych za ojczyznę. 
Proboszcz parafii św. anny ks. andrzej 
Krynicki przypomniał, że ludzie ci wal-
czyli o wolność dla nas wszystkich i 
apelował o polecanie ich modlitewnej 
pamięci. reprezentujący kombatantów 
władysław Patela podkreślał jak ważna 
jest pamięć o historii, w tym wydarze-
niach poprzedzających wybuch II wojny 

światowej. wiceburmistrz daniel Put-
kiewicz zauważył, że liczba świadków 
tamtych wydarzeń maleje i naszym 
zadaniem jest ocalić pamięć o naszej 
historii i jej bohaterach. reprezentanci 
lokalnych organizacji politycznych i spo-
łecznych złożyli kwiaty pod pomnikiem 
ku czci poległych. część artystyczna ob-
chodów 79. rocznicy wybuchu II wojny 
światowej odbyła się na piaseczyńskim 
rynku, gdzie chór Lira zaprosił miesz-
kańców do wspólnego śpiewania wo-
jennych piosenek.                                       JF

Pamiętajmy!

n azywana królową polskich rzek, 
po swoim złotym okresie handlu, 

transportu rzecznego towarów jak i pa-
sażerów, została na pewien czas nieco 
zapomniana. dzisiaj wracamy nad tę 
piękną rzekę, traktując ją już jako atrak-
cję turystyczną i miejsce rozrywki. Świę-

to wisły w Górze Kalwarii, współorga-
nizowane przez Piaseczyńskie woPr 
oraz centrum Informacji Kulturalnej i 
Turystycznej w Górze Kalwarii, odbywa 
się co roku i ma na celu przybliżenie rze-
ki mieszkańcom Góry Kalwarii i okolic. 
w tym roku podczas imprezy odbyły się 

zawody wakeboardowe za motorówką, 
koncerty i wykłady. Można było popły-
wać deską sUP, zorganizowany także 
został spływ kajakowy z Królewskiego 
Lasu na miejsce imprezy.  

Joanna Grela

na plaży w Górze Kalwarii odbyło się Święto wisły. 

Jak co roku, mieszkańcy oddali hołd żołnierzom i cywilom, którzy 
ponieśli śmierć podczas II wojny światowej.

Święto Wisły na Urzeczu

1. Uczestnicy mieli okazję popływać drewnianą szkutą Dar Mazowsza, która przypłynęła z Warszawy, naszą lokalną 
szkutą Oskar Kolberg oraz łodziami ratowniczymi WOPR
2. Tradycyjne „zdjęcie rodzinne” na koniec imprezy. Gratulujemy doskonałej organizacji, świetnej i bezpiecznej  
(o co cały czas dbało Piaseczyńskie WOPR) zabawy i jeszcze lepszej atmosfery! 
3. Na deskach SUP pływa się na stojąco przy pomocy długiego wiosła, chętni mogli spróbować podczas Święta
4. Jedną z dużych atrakcji imprezy były zawody wakeboardowe za motorówką
5.  Wykłady m.in. o historii 500-letniej szkuty, znalezionej w czerskim sadzie koło Dworku Czersk, zrobiły wrażenie  
na wielu uczestnikach 

1
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FoT. J. FerLIan
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\\\ PIASECZNO

Gmina Piaseczno została 
uznana za miejsce przyjazne 
pszczołom, dlatego otrzymała 
tablicę edukacyjną na temat 
pszczół. co takiego robi gmina 
aby pomóc pszczołom?

o d pewnego czasu gmina Piaseczno 
gatunki miododajne przy plano-

waniu i wykonaniu nasadzeń drzew i 
krzewów. sadzi się również rośliny jed-
noroczne w zmianach wiosna, lato, je-
sień, zima, co zapewnia  pszczołom po-
żywienie przez dłuższy czas. w planach 
jest też założenie kilku łąk kwietnych. 
w gminie Piaseczno jest też wielu ak-
tywnych pszczelarzy, którzy prowadzą 

na jej terenie kampanię informacyjną 
zarówno w szkołach, jak i na terenie 
sołectw i ogródków działkowych.

– Zaprosiliśmy samorządy, aby 
przyłączyły się do naszej akcji „Mani-
fest Gmin Przyjaznych Pszczołom”. Przy-
stępując do Manifestu gminy deklaro-
wały różne działania na rzecz ochrony 
pszczół, w tym zakładanie Miejsc Przy-
jaznych Pszczołom – informuje orga-
nizator akcji „Z Kujawskim pomagamy 
pszczołom”.

do Manifestu przystąpiło wiele 
samorządów z całej Polski, w tym Pia-
seczno.

– Przystąpiliśmy do niego, żeby za-
dbać o dobro owadów zapylających i 
wdrożyć działania, które sprzyjają ich 
ochronie. w ten sposób dołączyliśmy 

do grona prawie 200 gmin z całej Polski, 
które podpisały Manifest i wraz z nimi 
staliśmy się częścią przyjaznej pszczo-
łom społeczności  – poinformował 
Urząd Miasta i Gminy Piaseczno.

aby dołączyć do Manifestu, gmi-
ny musiały założyć Miejsca Przyjazne 
Pszczołom, w których występują rośli-
ny nektaro- i pyłkodajne, dobrane tak, 
aby okresy ich kwitnienia zapewniały 
ciągłość pożywienia dla pszczół. Przy 
pielęgnacji gminnych terenów zielonych 
stosować naturalne nawozy i środki 
ochrony roślin oraz edukować społecz-
ność, m.in. przez zachęcanie ich do two-
rzenia Miejsc Przyjaznych Pszczołom 
w ogrodach, na tarasach i balkonach. 
Gmina sprzyjająca pszczołom powinna 
również dbać o zachowanie różnorod-
ności biologicznej na swoim terenie. 

Tablica edukacyjna stanęła na 
skwerku przy Młynarskiej. 

– Tablica, którą otrzymaliśmy jest 
dwustronna i spełnia dwie funkcje: 
informuje, jak każdy z nas może dbać 
o te pożyteczne owady sadząc rośliny 
przyjazne pszczołom, ale jest też okazją 
do nauki poprzez zabawę. dzięki rucho-
mym kostkom można poznać niektóre 
gatunki pszczół i kwiaty zapewniające 
im pokarm – informuje UMiG Piaseczno.

Bycie „pszczołoprzyjaznym” samo-
rządem w zasadzie nic nie kosztuje. wy-
starczy chcieć, mieć dobrą wolę i myśleć.

Joanna Grela

SPOłECZEŃSTWO/OGłOSZENIA

Tablica ma edukować i bawić

Przyjaciele pszczół
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DAM PRACĘ 

Szkoła Podstawowa im. Polskich Olim-
pijczyków w Mysiadle (ul. Kwiatowa 28) 
zatrudni na stanowiska: nauczyciel j. 
hiszpańskiego oraz pedagog szkolny. CV 
proszę przesyłać na adres e-mail: sekre-
tariat@spwmy.edu.pl, telefon kontakto-
wy - (22) 462-85-20 

Zatrudnię pracowników kuchni:  
do gotowania zup mlecznych, obróbki 
warzyw, kierowcę i kucharza.  
Konstancin Jeziorna.508318341

Sprzątanie w firmie cateringowej  
na Ursynowie. Zmiana 14-22.  

Tel. 668 399 503

Zatrudnię osobę do pracy biurowej 
w godzinach 15-22. Przyjmowanie, 
wprowadzanie zamówień,  
wprowadzanie promocji itp.  
Kontakt 515-090-488  
w godzinach 8-14. Piaseczno

przyjmę do pracy księgową,  
fakturzystkę i pracownika biurowego. 
umowa o pracę. 3000 - 5000.  
tel. 601 337 417

Hotel w Konstancinie- Jez. zatrudni: 
kelnera, pomoc kuchenną,  
zmywającą. tel. 509 994 568

Zatrudnię magazyniera nocna zmiana 
20-4 wynagrodzenia 2800 zł netto. 
Piaseczno ul. Techniczna 2 hala J  
kontakt 515-090-488

Maturzyści/studenci poszukiwani  
do projektu w Network Marketingu. 
Dobre zarobki. 509 805 250

Kobiety, mężczyźni w magazynie  
- Wólka Kosowska tel. 22 735 55 72

Piekarnia Łazy k. Magdalenki  
zatrudni piekarza lub pomoc piekarza 
Tel. 506595555

Nauczyciel j. ang. 13/18  
poczta@mos-piaseczno.pl 227568337

Pracownik na Stacji Paliw Orlen  
w Tarczynie 605276594 

Pomoc wulkanizatora, umowa o pracę. 
Góra Kalwaria. tel-606 618 820 

Malarzy i glazurników. 605 057 467 

Golden Sp zoo - firma zajmuje się  
produkcją mrożonych owoców-  
zatrudnimy osobę do pracy w biurze 
ze znajomością j, angielskiego. Praca 
w Czaplinku k. Góry Kalwarii. Osoba 
będzie odpowiedzialna za kontrolę ja-
kości, dokumenty transportowe,  
certyfikaty jakości i prowadzenie  
biura. tel  600 065 813

BABIK TRANSPORT zatrudnimy  
osobę do  obsługi linii do pakowania. 
Praca w Czaplinku k. Góry Kalwarii.  
tel  600 065 813

BABIK TRANSPORT zatrudnimy   
na myjni tunelowej w Sękocinie  
lub Wilanowie. Nie wymagane  
doświadczenie a jedynie  
zaangażowanie w pracy i miła  
aparycja. Tel 662021324

Opiekunka Seniorów w Niemczech. 
wyjedź do 15 września - ostatnie 
oferty pracy z letnią premią 350 euro! 
zadzwoń! tel. 506 289 039,  
Promedica24

ekspedientkę do sklepu spożywczego 
w ustanowie, tel. 602 119 041

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

Zatrudnię do murowania kamienia  
Łazy, tel. 509 447 601

Kierowcę kategoria C+E na transport 
krajowy, tel. 601 097 505

Murarzy, praca na terenie Warszawy, 
tel 518 559 705

Ekspedientkę na 1/2 etatu  
+ weekendy bądź same weekendy,  
do sklepu spożywczego w Pruszkowie 
tel 604 642 762

Pracownik biurowo-księgowy  
mile widziana obsługa Comarch:  
k.bak@atsreklama.pl,  
tel. 602 537 844

Pomoc kuchenna, do pracowni  
garmażeryjnej. Mysiadło.  
tel. 603 68 65 61

SZUKAM PRACY 

Doświadczona niania. Góra Kalwaria  
lub Piaseczno. 660 896 426 

USŁUGI 

sala weselna biały dworek  
w prażmowie posiada jeszcze wolne 
terminy - rozsądna cena  
tel 722 202 966 irmina.zs@wp.pl 

Malowanie, elewacje, tynki, gładzie, 
kompleksowo. 608 738 747 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMON-
TY od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI 
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

docieplanie budynków, solidne 
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 

reMOntY, wYKOŃczenIa wnĘtrz. 
TEL. 513 933 115

Wypożyczalnia busów dostawczych  
i osobowych Ursynów Pyry  
tel. 786 819 550

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Usługi koparko-ładowarką Baszkówka  
i okolice tel: 604 189 011

Pranie-Czyszczenie dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej 
508 65 20 30

Malowanie, gładzie tel. 798 828 783

Tynki wewnętrzne tel 533-125-444

tłumaczenia tel. 227116426 
607685074

TYNKI TRADYCYJNE, GIPSOWE  
604 415 352

WYCINKA DRZEW TEL 518 745 782

Glazura, gres, spieki 601 21 94 82

Kominiarz tel. 500 214 632 

Malowanie 602 688 403

Studnie tel: 601 231 836

Anteny, serwis, montaż, gwarancja,  
tel 537 777 181

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360

Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Remonty, budowlane, ogrodzenia, 
tel. 513 137 581 

Naprawa pralek, tel. 602 322 951 

Cyklinowanie, tel. 787 726 963

SPRZEDAM 

Sosna opałowa, tel. 602 77 03 61 

Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ

ODKUPIMY Twoje auto szybko  
i uczciwie. Tel-513 323 123

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka 
od ręki. tel. 510 210 692

Skup aut 2002-2018r. 505 530 300 

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Magazyny w Antoninowie, ochrona 
całodobowa, tel. 604 470 270,  
604 470 370 

MELDUNEK, PESEL, UMOWA- OK!   
224 999 888

Para (300+/os) 1-os (480+)  
577 88 69 88

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Sprzedam 5h bud. podzielona  
po 1300 m2, wszystkie media,  
plan zagospodarowania, Chojnów  
k/Konstancina - tel. 501 800 839

Sprzedam 1300 m2 bud. Chojnów  
k/Piaseczna, media na działce  
tel. 501 800 839

Nieruchomości powiat piaseczyński 
www.luksus.com.pl 22 7502023

Działki budowlane 1000 m2 Prażmów, 
tel. 602 77 03 61 

Działki rekreacyjno-budowlane leśne 
Prażmów, tel. 602 77 03 61 

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ 

szukam do wydzierżawienia  
pola w gminie prażmów   

minimum 1 hektar tel. 601 994 664

RÓŻNE 

Sprzedam firmę - Dom Opieki dobrze 
prosperujący, budynek 780 m2 pow. 
użytkowej, działka 2500 m2, Serock,  
tel. 501 092 950  

NAUKA 

Angielski-korepetycje. Dzieci-dorośli-
-seniorzy. Nowa Iwiczna i okolice.  
Tel. 502 035 000

Matematyka tel. 664 438 144

pomoc w przezwyciężaniu trudności  
w uczeniu się (koncentracja uwagi, 
techniki szkolne, pamięć itp.). pomoc 
w odrabianiu lekcji. dyplomowany 
terapeuta. z dojazdem do domu pań-
stwa dziecka. Zapraszam do kontaktu 
509685111

ZDROWIE 

Leczenie pijawkami Runów  
ul. Solidarności 49 tel. 516 172 275

FINANSE 

Antykomornik 690 016 555 

Kredyty pozabankowe i bankowe.  
dojazd. 690-016-555

OGłOSZENIA
\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

PIASECZNO
redakcja gazety, ul. sierakowskiego 12a

GÓRA KALWARIA
wydruKi24h.pl, ul. dominikańska 3

TARCZYN
felIX, ul. Ks. Oszkiela 13

bIura OgłOszeŃ drObnYcH

O g ł O s z e n I a
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Zalesie Górne było 
gospodarzem tegorocznej 
drużynówki, czyli zawodów 
w amatorskim kajakowaniu. 
atrakcji zdecydowanie nie 
brakowało.

K ajaki to idealna dyscyplina na 
letnią porę roku. Z jednej strony 

wymaga sprawności i wytrzymałości, 
a z drugiej potrafi dać niezwykłą przy-
jemność i każdemu sprawiać radość. 
dlatego też firma K jak Kajaki regu-
larnie organizuje zawody związane z 
tym sportem. Poza dobrą zabawą, ich 
celem jest promowanie rekreacyjnych 
terenów naszej gminy oraz promocja 
sportów wodnych. chyba największym 
wydarzeniem, organizowanym przez tę 
firmę, jest właśnie drużynówka, czyli 
zmagania drużyn na kilku dystansach. 
Ich punkty są sumowane i wygrywa 
ten, kto łącznie zdobył ich najwięcej. w 
zawodach można było wystąpić w kon-
kurencjach: indywidualne kobiet i męż-

czyzn na 200m, dwójkowe z podziałem 
na płcie oraz mieszane na 200m, a także 
sztafeta na 4x200m oraz mieszane na 
800m. Udział wzięły cztery świetnie 
przygotowane zespoły i żaden z nich 
nie odpuszczał do samego końca. rywa-
lizacja miała jednak wymiar wyłącznie 
sportowy, bowiem w wolnych chwilach 
wszyscy chętnie się integrowali. Udział 
mógł wziąć właściwie każdy, komu 
udało się skompletować drużynę. Tak-
że rożne firmy i partnerzy wystawili 
swoje zespoły. Tory do pływania były 
wyznaczone na długo przed startem 
zawodów, a przygotowany sprzęt, czyli 
kajaki, wiosła i kapoki, był najwyższej 
jakości. cała otoczka była świetnie przy-
gotowana, w czym duża zasługa partne-
rów imprezy. współorganizatorami byli 
Gosir Piaseczno oraz gmina Piaseczno. 
Partnerzy ufundowali nagrody finanso-
we i rzeczowe dla najlepszych drużyn 
oraz zadbali o odpowiednią promocję 
drużynówki. a było o co walczyć, ponie-
waż nagrody były naprawdę atrakcyjne: 
bony pieniężne nawet na 1000zł, karty 
podarunkowe do sklepu sportowego, 

karnety na siłownię, kosmetyki, czy tor-
by i ręczniki. swoją pomoc zaoferowały 
także instytucje związane na co dzień z 
piaseczyńskim sportem, takie jak fir-
ma action sports, rondo fitness club, 
siłownia calipso, czy nawet kawiarnia 
Fryderyk. dzięki nim zawodom towa-
rzyszyły także dodatkowe atrakcje: wy-
kłady z zawodowymi trenerami, sesje 
jogi, możliwość przebadania swojego 
ciała, czy smakowita strefa gastrono-
miczna. nikt, kto wziął udział w dryży-
nówce, nie był zawiedziony, niezależnie 
od osiągniętego rezultatu. w tym roku 
bezkonkurencyjna okazała się drużyna 
„Zel & Go”, która wygrywając wszystkie 

konkurencja zdobyła maksymalne 105 
punktów. na drugim miejscu uplaso-
wali się zawodnicy zespołu „wolni - 
spokojni” uzyskując 82 punkty. Trzecie 
miejsce przypadło drużynie „ rondo 
Firness club & Tri 4 Fan”, która uzyskała 
72 punkty. Jezioro w Zalesiu Górnym 
okazało się idealnym akwenem pod ta-
kie zawody, dopisała także pogoda. Po 
raz kolejny okazało się, że sport łączy 
ludzi, a od wyniku ważniejsza jest ra-
dość z aktywności fizycznej.

Tekst i zdjęcia Wojciech Podgórski
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reprezentantki srs Kondycja, 
aleksandra Płocińska i oliwia 
Malmon zostały nagrodzone  
za swoje osiągnięcia sportowe  
i reprezentowanie Piaseczna  
na zawodach.

o bie zawodniczki są medalistkami 
Mistrzostw Polski i mają na swo-

im koncie wiele sukcesów. aleksandra 
Płocińska jest między innymi brązową 
medalistką Mistrzostw Polski w biegu 
na 800m, brązową medalistką Przeła-
jowych Mistrzostw Polski, jedenastą 
zawodniczką Mistrzostw Polski senio-
rów na 800m oraz trzynastą na dystan-
sie 1500m. oliwia Malmon jest złotą 
medalistką Mistrzostw Polski do lat 
20, srebrną medalistką w kategorii do 
U23, siódmą zawodniczką Mistrzostw 
Polski na 800m, czy zwyciężczynią mię-

dzypaństwowego meczu na dystansie 
800m. obie lekkoatletki trenują w pia-
seczyńskim stowarzyszeniu rekreacyj-
no-sportowym Kondycja, gdzie  promu-
ją nasza gminę nie tylko w całej Polsce, 
ale także za granicą. Zadaniem klubu 
jest także propagowanie sportowego 
trybu życia wśród mieszkańców, bez 
względu na wiek. włodarze Piaseczna 
docenili nieprzeciętne wyniki biega-
czek i postanowili je wyróżnić, wręcza-
jąc pamiątkowe dyplomy. Zawodniczki 

dostały także talony wartościowe na 
sprzęt sportowy oraz drobne upominki. 
dyplomy wręczał burmistrz Piaseczna, 
Zdzisław Lis, który osobiście pogratulo-
wał lekkoatletkom. Gratulacje otrzymał 
także trener obu dziewczyn, wiesław 
Paradowski. Podziękował on za wy-
budowanie ładnej i nowoczesnej hali, 
gdzie można trenować w najlepszych 
warunkach, oraz za dotychczasową 
owocną współpracę.

Wojciech Podgórski

SPORT

Przygotowania do sezonu ruszyły pełną parą

Zwycięzcy zdecydowanie zasłużyli na swój sukces

Przygotowany sprzęt był najwyższej 
klasy

Oliwia Malmon i Aleksandra Płocińska odebrały dyplomy z rąk burmistrza
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Futsal to niezwykle efektowny, 
choć niszowy w naszej okolicy 
sport. Jednak już wkrótce 
może się to zmienić. Powstaje, 
bowiem mazowiecka liga 
futsalowa, w której udział 
będzie brał zespół z Piaseczna.

F utsal jest odmianą piłki nożnej. od 
klasycznego futbolu różni się tym, 

że gra się na hali na mniejszym boisku, 
a każda drużyna składa się z pięciu 
osób. Jako że miejsca jest mało, sport 
ten wymaga nienagannej techniki i bły-
skawicznych reakcji. sprzyja to także 
efektowności – w futsalu nie brakuje 
pięknych sztuczek, dryblingów, fine-
zyjnych strzałów, czy ekwilibristycz-
nych przewrotek. do tej pory jednak 
w województwie mazowieckim brako-
wało zespołu, który występowałby w 
najwyższej klasie rozgrywkowej, nie 
wspominając o walce o mistrzostwo. 
nigdy nie brakowało jednak u nas uta-
lentowanych osób, które prosiły o zor-
ganizowanie ligi także na Mazowszu. 
Taka decyzja wydawała się więc kwe-
stią czasu i rzeczywiście, wreszcie się 
udało. Mazowiecki Związek Piłki nożnej 
podjął decyzję o założeniu grupy ma-
zowieckiej drugiej ligi futsalu. Znaczą-
cy wpływ na taką decyzję miały także 
osoby z Piaseczna, od lat działające na 

rzecz tego sportu. w naszej gminie ak-
tywnie działa akademia el Pistolero, 
która będzie występować w nowej li-
dze. cele i potencjał są bardzo duże, a 
po cichu każdy marzy, aby za kilka lat, 
jako pierwsza drużyna z Mazowsza, 
awansować do futsalowej ekstraklasy. 

Pomysł na założenie piaseczyńskie-
go zespołu zrodził się w głowach Karola 
Zakrzewskiego i Piotra dudzickiego. Pa-
nowie mieli już wcześniej doświadcze-
nie, bowiem prowadzili klub atlas war-
szawa oraz zajmowali się szkoleniem 
młodzieży. Z czasem przyszła naturalna 
potrzeba założenia zespołu seniorskie-
go. w Piasecznie nigdy nie brakowało 
utalentowanych zawodników, którzy z 
chęcią dołączyli do projektu akademii 
el Pistolero i wspólnie udało się stwo-
rzyć drużynę. Udało się pokonać także 
różne problemy organizacyjne, a przede 
wszystkim pokryło się to z powstaniem 
mazowieckiej ligi futsalowej. warto za-
znaczyć, że świeżo powstała drużyna 
na razie nie przynosi żadnych zysków, a 
większość wydatków trzeba pokrywać z 
własnej kieszeni. Piłkarze robią to więc 
po prostu z pasji i z nadzieją, że klub 
rozwinie się w dobrą stronę. rozgrywki 
startują w listopadzie, jednak akademia 
el Pistolero już rozpoczęła przygoto-
wania do debiutanckiego sezonu. Jeśli 
wszystko pójdzie zgodnie z planem, 
to piaseczyński zespół będzie można 
oglądać w nowej hali obok liceum ogól-
nokształcącego przy ul. chyliczkowskiej 
17. a naprawdę warto, ponieważ mało 
jest tak przyjemnych dla oka sportów 
jak futsal. 
Tekst i zdjęcie Wojciech Podgórski

Piaseczno otwiera się
na futsal

Kajaki opanowały Zalesie

Biegaczki 
docenione 
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